
PROTOKÓŁ Nr XVI/2019

z sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu  29 października 2019 r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  17 5 0 .
Przewodniczyła:  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar – Przewodnicząca Rady Gminy.
Ustawowy skład rady: 15 radnych.
Obecnych: 13 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecni:  radna Ewa Ziejewska,  radny Jerzy Sawicki .
Ponadto w sesji  udział  wzięli :
1.  Adam Szczepkowski – Wójt Gminy
2. Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy,
4.  Józef Nowakowski  – Kierownik Referatu Gospodarki  Komunalnej
5.  Anna Stasiak – Radca Prawny
6. Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 121 do nr 126.

Ad  pkt  1.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar
dokonała  otwarcia  XVI  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum,  przy
którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy.
Następnie powitała radnych i  zaproszonych gości.  
Na  sekretarza  XVI  sesj i  Rady  Gminy  została  wybrana  radna  Małgorzata
Kamińska.  
Radna Małgorzata Kamińska wyraziła  zgodę. Radni  uwag nie zgłosi l i .

Ad  pkt  2.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
obecnie  przystępujemy  do  przyjęcia  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji  rady  gminy.
Porządek  obrad  został  radnym  i  sołtysom  dostarczony  zgodnie  z  ustawą  z
terminem  7-dniowym.  Ponadto  był  wywieszony  na  tablicach  ogłoszeń  i
umieszczony w BIP.
Sekretarz  Gminy  -pan  Jan  Sokołowski-  proszę  o  dopisanie  do  porządku  obrad
do  punktu  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  korzystania  z  gminnych
obiektów  i  urządzeń  użyteczności  publicznej  na  terenie  gminy  Grunwald.
Uchwala  ta  wstępnie  omawiana  była  na  komisji ,  uwagi  które  były  zostały
uwzględnione proszę więc o wprowadzenie do porządku obrad.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  - Kto  jest  za
wprowadzeniem do porządku obrad tego punktu?
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-13  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Stanka  Iwona;
Szewczak Piotr;  Zwalińska Krystyna.
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-  przeciwnych nie  było,  
-  wstrzymujących się nie było.  
Wprowadzono  do  porządku  obrad  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu
korzystania  z  gminnych  obiektów  i  urządzeń  użyteczności  publicznej  na  terenie
gminy Grunwald.   
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  chciałbym  wprowadzić  dwa  projekty
uchwał.  Proszę  o  umieszczenie  ich  przed  punktem  czwartym,  po  przyjęciu
protokółu  z  poprzedniej  sesji .  Pierwszy  projekt  w  sprawie  odwołania  Skarbnik
Gminy Grunwald,  drugi projekt  w sprawie powołania Skarbnika Gminy Grunwald.
W  porządku  obrad  proszę  aby  były  to  punkt  czwarty  i  punkt  piąty,  pozostałe
punkty chronologicznie przesunąć.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska-  proszę  aby  głosować,  żeby  głosy  oddać  imiennie.
Nie  dysponujemy  urządzeniami  elektronicznymi,  które  rejestrują  nasze  głosy,
chciałabym  aby  było  zgodnie  z  ustawą  każda  osoba  wywoływana  z  imienia  i
nazwiska podaje swój głos,  czy za,  przeciw, czy wstrzyma się.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –   nie  będziemy
głosować  bo  wynika  to  z  ustawy,  mam prośbę  do  pani  Iwony  z  biura  Rady  Gminy
aby  odczytywała  nazwiska  albo  pani  radnej  Małgorzaty  Kamińskiej  sekretarz  na
sesji .  
Głosujemy  za  pierwszym  projektem,  kto  z  państwa  jest  za  dodaniem  jako  punkt
czwarty  do  porządku  obrad  uchwały  w  sprawie  odwołania  Skarbnik  Gminy
Grunwald.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-  8  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Lecewicz-Husar
Cecylia;   Nowicki Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;   Stanka Iwona; Szewczak Piotr;  
-  4  głosami   przeciw:   Małgorzata  Kamińska,   Krystyna  Zwalińska,   Sławomir
Matuszewski,   Adam Królikowski;
-  wstrzymującym się  1 głosem: Zbigniew Napłoszek.
Wprowadzono  do  porządku  obrad  podjęcie  uchwały  sprawie  odwołania  Skarbnik
Gminy Grunwald jako punkt czwarty.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –   kolejny
wniosek,  kto  z  państwa  jest  za  dodaniem  jako  punkt  piąty  do  porządku  obrad
uchwały w sprawie powołania Skarbnik Gminy Grunwald.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym :
-  8  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Lecewicz-Husar
Cecylia;   Nowicki Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;   Stanka Iwona; Szewczak Piotr;  
-  4  głosami   przeciw:   Małgorzata  Kamińska;   Krystyna  Zwalińska;   Sławomir
Matuszewski;   Adam Królikowski;
-  wstrzymującym się  1 głosem: Zbigniew Napłoszek.
Wprowadzono  do  porządku  obrad  podjęcie  uchwały  sprawie  powołania  Skarbnik
Gminy Grunwald jako punkt piąty.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –   w  takim  razie
kto z Państwa Radnych jest  za przyjęciem porządku obrad po zmianach.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-   9  głosami za:  Bala Ryszard;  Bawolska Ewa; Gutowska Halina;   Lecewicz-Husar
Cecylia;   Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Stanka
Iwona;  Szewczak Piotr;  
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-  4  głosami  przeciw:  Małgorzata  Kamińska;   Krystyna  Zwalińska;  Sławomir
Matuszewski;   Adam Królikowski;
-  wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  XVI sesji  Rady  Gminy w/
g następującego wyszczególnienia:
 1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.

 2.  Przyjęcie  porządku obrad.

 3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej sesji  Rady Gminy.

 4.  Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnik Gminy Grunwald.

 5.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnik Gminy Grunwald.

 6.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:

     a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.

     b)  informacja o real izacji  uchwał z poprzedniej  sesj i .

 7.  Ocena pozyskiwania środków ze źródeł zewnętrznych oraz real izacji  zadań     

inwestycyjnych zaplanowanych na 2019 rok

8. Zapoznanie się z wnioskami złożonymi do projektu budżetu gminy na 2020 

rok,  w tym inwestycj i  dotyczących oświaty,  kultury,  sportu i  turystyki.

9.  Analiza wydatków związanych z promocją gminy w 2019 roku

10. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:

     a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na  

lata  2019 -  2032;

     b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 rok ;

  c)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnych umów dzierżawy po     

umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat;

  d) w sprawie określenia wysokości  stawek podatku od nieruchomości ;

  e)  w sprawie podatku od środków transportu;

  f)  w sprawie zasad i  trybu korzystania z  gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej na terenie  Gminy Grunwald .

 11.  Wolne wnioski i  informacje.

 12.  Interpelacje  i  zapytania.

 13.  Zamknięcie  sesji

Ad  pkt  3.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  porządku  obrad  dotyczy  przyjęcia  protokółu  z  XV  sesj i .  Protokół
był  wyłożony  do  wglądu  przy  l is tach  obecności.  Był  dostępny  w  biurze  rady.
Niektórzy z nas otrzymali  na swoje skrzynki  e-mailowe.
Proponuję przyjąć protokół bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym :
-  13  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Stanka  Iwona;
Szewczak Piotr;  Zwalińska Krystyna.
-przeciwnych nie  było,  
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-wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  XV  sesji
Rady Gminy.

Ad  pkt  4.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
proszę  wójta  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  odwołania  Skarbnika
Gminy Grunwald.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  proszę  o  rozdanie  projektów  uchwały.
Treść uchwały o odwołaniu skarbnika,  przedstawię uzasadnienie.
Zgodnie  z  treścią  art .  4  ust .  1  pkt.  2  ustawy  o  pracownikach  samorządowych,
stosunek  pracy  skarbnika  nawiązuję  i  rozwiązuje  się  na  podstawie  powołania.
Podjęcie  uchwały  w sprawie  odwołania  skarbnika  gminy  na  wniosek wójta  należy
do  wyłącznej  właściwości  rady  gminy  zgodnie  z  treścią  art .  18  ust .  2  pkt.  3
ustawy  o  samorządzie  gminnym.  Należy  przy  tym  zaznaczyć,  że  Skarbnik  jest
głównym  księgowym  Gminy  i  dlatego  odwoływany  jest  z  mocy  prawa  Uchwałą.
Pani  Urszula  Borkowska  jest  zatrudniona  na  stanowisku  Skarbnika  Gminy
Grunwald  od  dnia  01  stycznia  20 06  r. ,  na  co  wskazuje  Uchwała  Rady  Gminy
Grunwald  Nr  XXXVI/142/05  z  dnia  30  grudnia  2005r.  Raport  z  kontroli
przeprowadzonej   w  okresie  od  dnia  29.07.2019  r.  do  dnia  30.08.2019  r.  w
siedzibie  Urzędu  Gminy  Grunwald,  Gierzwałd  33,  14-107  Gierzwałd  obejmujący
kontrolę  prowadzenia  gospodarki  f inansowej  w  Gminie  Grunwald   w  okresie  od
dnia    01  stycznia  2014  r.  do  dnia  31  grudnia  2018  r.  wskazuje  na  szereg
nieprawidłowości     i  uchybień,  których  dopuściła  się  Pani  Urszula  Borkowska  -
pełniąc  funkcję  Skarbnika  Gminy  Grunwald.  Wyjaśnienia  wymaga  to,  że  kontrola
została wykonana przez niezależny podmiot t j .  Future Leader Sp. z o.o.  z  siedzibą
w Nowym Mieście  Lubawskim przez  wykwalif ikowanego audytora,  posiadającego
uprawnienia w tym zakresie.
I . Zagadnienia finansowo – rachunkowe
Po  pierwsze,  brakuje  w  planie  kont  dla  budżetu  Gminy  w  2016  roku  konta  o
numerze  903  „Niewykonane  wydatki”  -  s tanowi  to  naruszenie  zasad  określonych
w §  14  ust .  1  pkt.  2  i  ust .  2  Rozporządzenia  Ministra  Finansów z  dn.  05.07.2010
r.  w  sprawie  szczególnych  zasad  rachunkowości  oraz  planów  kont  dla  budżetu
państwa,  budżetów  jednostek  samorządu  terytorialnego,  jednostek  budżetowych,
samorządowych  zakładów  budżetowych,  państwowych  funduszy  celowych  oraz
państwowych  jednostek  budżetowych  mających  siedzibę  poza  granicami
Rzeczypospolitej  Polskiej .
Po  drugie,  nieprawidłowości  występowały  również  w  klasyfikacji  budżetowej,
w zestawieniach obrotów i sald na koniec 2016 roku -  stanowiło to naruszenie art .
16  ust .  1  ustawy  o  rachunkowości  stosownie  do  treści  konta  224  ksiąg
pomocniczych  i  uzupełnieniem zapisów  kont  księgi  głównej.  Księgi  prowadzi  się
w  ujęciu  systematycznym  jako  wyodrębniony  system  ksiąg,  kartotek  (zbiorów
kont),  komputerowych  zbiorów  danych,  uzgodniony  z  saldami  i  zapisami  na
kontach  księgi  głównej.  Dalej ,  w  zakresie  terminowości  płatności  faktur  Gmina
Grunwald  w  2016  roku  uregulowała  zobowiązania  po  terminie  na  kwotę
390 603,07  zł .  Powyższe  stanowiło  naruszenie  art .  44  ust .  3  pkt.  3  ustawy  o
finansach  publicznych  stosownie  do  treści  którego  zobowiązania  winny  być
regulowane w terminach wynikających z wcześniej  zaciągniętych zobowiązań.
Co istotne,  nie  usunięto  również  wcześniejszych  nieprawidłowości  stwierdzonych
podczas  kontrol i  kompleksowej  przeprowadzonej  przez  inspektorów  Regionalnej
Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie,  które  zostały  zawarte  w  protokole  podpisanym
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w  dniu  31  października  2014  roku.  Gmina  Grunwald  zawiadomiła  Regionalną
Izbę Obrachunkową w Olsztynie pismem  z  dn.  09 stycznia 2015 roku podpisanym
przez  Wójta  Gminy  Grunwald  Pana  Henryka  Kacprzyka,  że  „ Zgodnie  z  zasadą
gospodarowania  środkami  publicznymi  określonymi  w art.  44  ust .  3  pkt.  3  ustawy
z  dnia  27  sierpnia  2009  roku  o  f inansach  publicznych,  iż  wszelkie  zobowiązania
będziemy  w  miarę  możliwości  posiadania  środków  regulować  terminowo ”.  Wobec
powyższego,  działanie  Pani  Urszuli  Borkowskiej  uznać należy jako brak należytej
staranności w dbaniu o gospodarkę finansową Gminy.
Ponadto  zobowiązania  w  łącznej  kwocie  350  316,71  zł  z  salda  konta  201

stanowiły  na  dzień  31.12.2016  roku  zobowiązania  wymagalne,  które  ponadto
zostały  już  w  2017  roku  zapłacone  po  terminach  płatności,  co  stanowiło

naruszenie  art .  44  ustawy  ust.  3  pkt.  3  ustawy  z  dnia   27  sierpnia  2009  roku  o
finansach  publicznych.  Powyższe  działania  Pani  Urszuli  Borkowskiej  jako
Głównego  Księgowego  Gminy  skutkowały  naliczeniem  przez  kontrahentów
odsetek  za  zwłokę.  Nie  zapłacono  odsetek  z  tytułu  nieterminowych  płatności
pozostałych zobowiązań wynikających z konta 201 na dzień 31.12.2016 roku.
Ze  sprawozdania  rocznego  Rb-27S  z  wykonania  planu  dochodów  budżetowych
jednostki  samorządu  terytor ialnego za  okres  od  początku  roku do dnia  31  grudnia
2016  roku  ustalono,  iż  saldo  syntetyczne  konta  numer  221,  jak  również  saldo
analityczne  według  dłużników  z  ewidencj i  podatkowej  wykazano  dwustronnie.
Salda  kont  analitycznych  prowadzonych  dla  konta  numer  221  w  poszczególnych
podziałkach  klasyfikacji  budżetowej  wykazano  dwustronnie.  W  zestawieniu
obrotów  i  sald  kont  syntetycznych  Urzędu  Gminy  Grunwald  za  lata  2015,  2016
stwierdzono  niezgodność  pomiędzy  bilansami  zamknięcia  konta  syntetycznego
numer  860  –  „Wynik  finansowy”  na  dzień  31.12.2015  roku  z  bilansami  otwarcia
01  stycznia  2016  roku.  Powyższe  działanie  Pani  Urszuli  Borkowskiej  jako
Skarbnika  Gminy  stanowiło  naruszenie  art .  5  ust .  1  ustawy  o  rachunkowości
stosownie  do  treści  którego  przyjęte  zasady  (pol itykę)  rachunkowości  należy
stosować  w  sposób  ciągły,  dokonując  w  kolejnych  latach  obrotowych
jednakowego grupowania  operacji  gospodarczych,  wyceny aktywów i  pasywów,  w
tym  także  dokonywania  odpisów  amortyzacyjnych  lub  umorzeniowych,  ustalania
wyniku  finansowego  i  sporządzania  sprawozdań  finansowych  tak,  aby  za  kolejne
lata  informacje  z  nich  wynikające  były  porównywalne.  Zaznaczenia  wymaga  to,
że  wykazane w księgach rachunkowych na  dzień  ich  zamknięcia,  s tany aktywów i
pasywów  należy  ująć  w  tej  samej  wysokości,  w  otwartych  na  następny  rok
obrotowy księgach rachunkowych. 
Ustalono  również,  iż  w  2016  roku  Wójt  Gminy  Grunwald,  nie  określi ł  form
przekazywania  sprawozdań  budżetowych  przez  kierowników  jednostek
organizacyjnych  Gminy  Grunwald,  co  stanowiło  naruszenie  §  12  ust .  3
Rozporządzenia  Ministra  Finansów  z  dnia  16  stycznia  2014  roku  w  sprawie
sprawozdawczości  budżetowej  stosownie  do  treści  którego  kierownicy  jednostek
przekazują  do  zarządu  jednostki  samorządu  terytorialnego  sprawozdania  w
określonej  formie  przez  zarząd  jednostki  samorządu  terytorialnego.
W sprawozdaniu Rb-28S za okres od dnia  01 stycznia 2016 r.  do dnia 31 grudnia
2016  roku salda  kont  Ma  201  „Rozrachunki  z  odbiorcami  i  dostawcami”,  225
„Rozrachunki   z  budżetami”,  229  „Pozostałe  rozrachunki  publicznoprawne”,  231
„Rozrachunki  z  tytułu  wynagrodzeń”,  234  „Pozostałe  rozrachunki  z
pracownikami”,  240  „Pozostałe  rozrachunki,  kwota  w  podziałkach  klasyfikacji
budżetowej  wynosiła  989  760,12  zł .  Różnica  pomiędzy  łączną  kwotą  zobowiązań

5 



wykazanych w sprawozdaniu Rb-28S a zapisami  analitycznej  ewidencji  księgowej
prowadzonej  w  podziałkach  klasyfikacj i  budżetowej  wynosiła  11  808,00  zł
i  wynikała  w  wykazaniu  w/w  sprawozdania  Rb-28S  zobowiązań  z  konta  201,  t j .
pomniejszając  kwotę  zobowiązań  w  wysokości  643  623,07  zł  o  kwotę  należności
w wysokości  11 808,00 zł .  
Naruszyło  to  §  9  ust .  1  i  2  Rozporządzenia  Ministra  Finansów  w  sprawie
sprawozdawczości  budżetowej  stosownie  do  treści  którego  kierownicy  jednostek
są  zobowiązani  sporządzać  sprawozdanie  rzetelnie  i  prawidłowo  pod  względem
merytorycznym,  formalno-rachunkowym,  a  kwoty  w sprawozdaniach powinny być
zgodne  z  danymi  wynikającymi   ewidencj i  księgowej.  Ponadto,  wykazano  l iczne
błędy  w  wypełnianiu  sprawozdań  budżetowych  wynikające  z  braku  kontroli
merytorycznej  i  formalno-rachunkowej.  Dlatego  też,  Pani  Urszula  Borkowska
jako Skarbnik Gminy dopuści ła się  obrazy przepisów prawa materialne
II. Sprawozdania finansowe za lata  2014-2018.
Brak  publikacji  sprawozdań  finansowych  za  la ta  2014,  2015,  2016,  2017  w
Biuletynie Informacji  Publicznej Gminy Grunwald.

III. Finansowanie Fundacji ,  Stowarzyszeń.
Wsparcie  realizacji  zadania  publicznego  pod  nazwą:  „Dni  Grunwaldu  2014”
zostało  przekazane  zawartą  umową Nr  4/2014 z  dn.  30.06.2014  roku  dla  Fundacji
Grunwald  w  kwocie  25  000  zł  w  podziale  15  000  zł  „Dni  Grunwaldu  2014”,
inscenizacja  Bitwy  Grunwaldzkiej ,  10  000  zł  „Dni  Grunwaldu  2014”,  turnieje  w
obozie  rycerskim.  Rozliczenie  nastąpiło  załącznikiem  nr  1  do  Uchwały  Nr
XV/70/08  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  z  dnia  15.02.2008  r.
Wykonanie  umowy  miało  nastąpić  z  chwilą  zaakceptowania  przez  Zleceniodawcę
sprawozdania  końcowego  o  którym  mowa  w  §  11  ust .  3  umowy.  Brakuje
dokumentów obrazujących akceptację  w/w sprawozdania końcowego.
Wsparcie  realizacji  zadania  publicznego  pod  nazwą:  „Dni  Grunwaldu  2015”
zostało  przekazane  zawartą  umową Nr  4/2015 z  dn.  04.03.2015  roku  dla  Fundacji
Grunwald  w  kwocie  25  000  zł .  Środki  pieniężne  zostały  przekazane  Fundacji
Grunwald  w  dniu  31.07.2015  roku.  Wykonanie  umowy  miało  nastąpić  z  chwilą
zaakceptowania  przez  Zleceniodawcę sprawozdania  końcowego o  którym mowa w
§  11  ust.  3  umowy.  Brakuje  dokumentów  obrazujących  akceptację  w/w
sprawozdania końcowego.
Wsparcie  realizacji  zadania  publicznego  pod  nazwą:  „Dni  Grunwaldu  2016”
zostało  przekazane  zawartą  umową Nr  4/2016 z  dn.  25.02.2016  roku  dla  Fundacji
Grunwald  w  kwocie  25  000  zł .  Środki  pieniężne  zostały  przekazane  Fundacji
Grunwald  w  dniu  29.07.2016  roku.  Wykonanie  umowy  miało  nastąpić  z  chwilą
zaakceptowania  przez  Zleceniodawcę sprawozdania  końcowego o  którym mowa w
§  11  ust.  3  umowy.  Brak  jest  dokumentów  obrazujących  akceptację  w/w
sprawozdania końcowego.
Wsparcie  realizacji  zadania  publicznego  pod  nazwą:  „Dni  Grunwaldu  2017”
zostało  przekazane  zawartą  umową Nr  1/2017 z  dn.  20.02.2017  roku  dla  Fundacji
Grunwald  w  kwocie  25  000  zł .  Środki  pieniężne  zostały  przekazane  Fundacji
Grunwald  w  dniu  25.07.2017  roku.  Wykonanie  umowy  miało  nastąpić  z  chwilą
zaakceptowania  przez  Zleceniodawcę sprawozdania  końcowego o  którym mowa w
§  11  ust.  3  umowy.  Brakuje  dokumentów  obrazujących  akceptację  w/w
sprawozdania końcowego.
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Wsparcie  realizacji  zadania  publicznego  pod  nazwą:  „Dni  Grunwaldu  2018”
zostało  przekazane  zawartą  umową  Nr  1/2018  z  dn.12.03.2018  roku  dla  Fundacji
Grunwald  w  kwocie  25  000  zł .  Środki  pieniężne  zostały  przekazane  Fundacji
Grunwald w dniu 29.08.2018 roku.
Wykonanie  umowy  miało  nastąpić  z  chwilą  zaakceptowania  przez  Zleceniodawcę
sprawozdania  końcowego  o  którym  mowa  w  §  11  ust .  3  umowy.  Brakuje
dokumentów obrazujących akceptację  w/w sprawozdania końcowego.
Wsparcie  realizacji  zadania  publicznego  pod  nazwą:  „Razem  Możemy  Więcej”
zostało  przekazane  zawartą  umową  Nr  2/2015  z  dn.  17.03.2015  roku  dla
Stowarzyszenia  „Nasze  Pacółtowo”  w  IV  transzach  w  podziale  I  transza  w
wysokości  500  zł .  Środki  pieniężne  zostały  przekazane  Stowarzyszeniu  „Nasze
Pacółtowo”  w  dniu  14.04.2015  roku.  II  transza  w  wysokości  2  050  zł .  Środki
pieniężne  zostały  przekazane  Stowarzyszeniu  „Nasze  Pacółtowo”  w  dniu
20.05.2015  roku.  III  transza  w  wysokości  1600  zł .  Środki  pieniężne  zostały
przelane   Stowarzyszeniu  „Nasze  Pacółtowo”  w dniu  01.07.2015  roku.  IV transza
w wysokości  850  zł .  Środki  pieniężne  zostały  przekazane  Stowarzyszeniu  „Nasze
Pacółtowo”  w  dniu  19.11.2015  roku.  Wykonanie  umowy  miało  nastąpić  z  chwilą
zaakceptowania  przez  Zleceniodawcę sprawozdania  końcowego o  którym mowa w
§  11  ust.  3  umowy.  Brakuje  dokumentów  obrazujących  akceptację  w/w
sprawozdania końcowego. 

Wsparcie  realizacji  zadania  publicznego  pod  nazwą:  „Trzy  Kultury  Razem”
zostało  przekazane  zawartą  umową  Nr  2/2016  z  dn.  25.02.2016  roku  dla
Stowarzyszenia  „Nasze  Pacółtowo”  w  IV  transzach  w  podziale  I  transza  w
wysokości  400  zł .  Środki  pieniężne  zostały  przelane  Stowarzyszeniu  „Nasze
Pacółtowo”  w  dniu  08.03.2016  roku.  II  transza  w  wysokości  2  740  zł .  Środki
pieniężne  zostały  przelane  Stowarzyszeniu  „Nasze  Pacółtowo” w dniu  17.05.2016
roku.  III  transza  w  wysokości  960  zł .  Środki  pieniężne  zostały  przelane
Stowarzyszeniu  „Nasze  Pacółtowo”  w  dniu  27.09.2016  roku.  IV  transza  w
wysokości  900  zł .  Środki  pieniężne  zostały  przekazane  Stowarzyszeniu  „Nasze
Pacółtowo”  w  dniu  27.09.2016  roku.  Wykonanie  umowy  miało  nastąpić  z  chwilą
zaakceptowania  przez  Zleceniodawcę sprawozdania  końcowego o  którym mowa w
§  11  ust.  3  umowy.  Brakuje  dokumentów  obrazujących  akceptację  w/w
sprawozdania końcowego.  Wsparcie  real izacji  zadania publicznego pod nazwą:  „Z
Kulturą  za  Pan  Brat”  zostało  przekazane  zawartą  umową  Nr  2/2017  z  dn.
20.02.2017  roku  dla  Stowarzyszenia  „Nasze  Pacółtowo”  w  III  transzach  w
podziale  I  transza  w  wysokości  2  150  zł .  Środki  pieniężne  zostały  przelane
Stowarzyszeniu  „Nasze  Pacółtowo”  w  dniu  14.03.2017  roku.  II  transza
w  wysokości  2  000  zł .  Środki  pieniężne  zostały  przelane  Stowarzyszeniu  „Nasze
Pacółtowo”  w  dniu  23.05.2017  roku.  III  transza  w  wysokości  850  zł .  Środki
pieniężne  zostały  przelane   Stowarzyszeniu  „Nasze  Pacółtowo”  w  dniu
30.08.2017  roku.  Wykonanie  umowy  miało  nastąpić  z  chwilą  zaakceptowania
przez  Zleceniodawcę  sprawozdania  końcowego  o  którym  mowa  w  §  11  ust .  3
umowy.  Brakuje  dokumentów  obrazujących  akceptację  w/w  sprawozdania
końcowego.
Wsparcie  realizacji  zadania  publicznego  pod  nazwą:  „Od  Juniora  do  Seniora”
zostało  przekazane  zawartą  umową  Nr  2/2018  z  dn.  12.03.2018  roku  dla
Stowarzyszenia  „Nasze  Pacółtowo”  w  III  transzach  w  podziale  I  transza  w
wysokości  1  750  zł .  Środki  pieniężne  zostały  przekazane  Stowarzyszeniu  „Nasze
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Pacółtowo”  w  dniu  27.03.2018  roku.  II  transza  w  wysokości  2  450  zł .  Środki
pieniężne  zostały  przekazane  Stowarzyszeniu  „Nasze  Pacółtowo”  w  dniu
17.05.2018  roku.  III  transza  w  wysokości  800  zł .  Środki  pieniężne  zostały
przekazane Stowarzyszeniu „Nasze Pacółtowo” w dniu 22.11.2018 roku.
Wykonanie  umowy  miało  nastąpić  z  chwilą  zaakceptowania  przez  Zleceniodawcę
sprawozdania  końcowego  o  którym  mowa  w  §  11  ust .  3  umowy.  Brakuje
dokumentów obrazujących akceptację  w/w sprawozdania końcowego.

Wsparcie  realizacji  zadania  publicznego  pod nazwą:  „Odkrywam siebie,  okolicę  i
nie  tylko”  zostało  przekazane  zawartą  umową  Nr  1/2015  z  dn.  05.03.2015  roku
dla  Stowarzyszenia  „RAGSZ”  w  II  transzach  w  podziale  I  transza  w  wysokości
418  zł .  II  transza  w  wysokości  4.582  zł .  Brak  dokumentów  finansowych
obrazujących  poniesione  wydatki.  Wykonanie  umowy  miało  nastąpić  z  chwilą
zaakceptowania  przez  Zleceniodawcę sprawozdania  końcowego o  którym mowa w
§ 11  ust.  3  umowy.  Sprawozdanie  końcowe z  wykonania  zadania  publicznego  pod
nazwą:  „Odkrywam  siebie,  okolicę  i  nie  tylko”  zostało  złożone  w  dniu
30.11.2015r.

Wsparcie  realizacji  zadania  publicznego  pod  nazwą:  „Każdy  z  nas  jest
włóczykijem”  zostało  przekazane  zawartą  umową  Nr  1/2016  z  dn.  01.03.2016
roku  dla  Stowarzyszenia  „RAGSZ”  w  II  transzach  w  podziale  I  transza  w
wysokości  720  zł .  II  transza  w  wysokości  4.280  zł .  Brak  dokumentów
finansowych  obrazujących  poniesione  wydatki.  Wykonanie  umowy miało  nastąpić
z  chwilą  zaakceptowania przez  Zleceniodawcę sprawozdania  końcowego o którym
mowa  w  §  11  ust .  3  umowy.  Brakuje  dokumentów  obrazujących  akceptację  w/w
sprawozdania końcowego.

Wsparcie  realizacji  zadania  publicznego  pod  nazwą:  „Chcę  rozwijać  swoje
pasje”  zostało  przekazane  zawartą  umową  Nr  4/2017  z  dn.  23.02.2017  roku  dla
Stowarzyszenia  „RAGSZ”  w  III  transzach  w  podziale  I  transza  w  wysokości  350
zł.  Środki  pieniężne  zostały  przekazane  Stowarzyszeniu  „RAGSZ”  w  dniu
14.03.2017  roku.  II  transza  w  wysokości  4  280  zł .  Środki  pieniężne  zostały
przekazane  Stowarzyszeniu  „RAGSZ”  w  dniu  20.06.2017  roku.  III  transza  w
wysokości  370 zł .  Środki  pieniężne  zostały  przekazane  Stowarzyszeniu  „RAGSZ”
w  dniu  14.07.2017  roku.  Wykonanie  umowy  miało  nastąpić  z  chwilą
zaakceptowania  przez  Zleceniodawcę sprawozdania  końcowego o  którym mowa w
§  11  ust.  3  umowy.  Brakuje  dokumentów  obrazujących  akceptację  w/w
sprawozdania końcowego.

Wsparcie  realizacji  zadania  publicznego  pod  nazwą:  „Dowóz  dzieci  i
młodzieży  niepełnosprawnej  z  terenu  Gminy  Grunwald  do  Ośrodka
Rehabili tacyjno  –  Edukacyjnego  –  Wychowawczego  w  Ostródzie”  zostało
przekazane  zawartą  umową  Nr  4/2018  z  dn.  12.03.2018  roku  dla  Stowarzyszenia
„Polskie  Stowarzyszenie na rzecz Osób z Niepełnosprawnością  Intelektualną Koło
w  Ostródzie”  w  wysokości  15  000  zł .  Brak  dokumentów  finansowych
obrazujących  poniesione  wydatki.  Wykonanie  umowy  miało  nastąpić  z  chwilą
zaakceptowania  przez  Zleceniodawcę sprawozdania  końcowego o  którym mowa w
§  11  ust.  3  umowy.  Brakuje  dokumentów  obrazujących  akceptację  w/w
sprawozdania końcowego. 

Wobec  istotnych  przejawów  złej  sytuacji  f inansowej  Gminy,  które  miały
miejsce  już  w  2014  roku,  nie  wykazano  dbałości  o  sprawy Gminy  doprowadzając
w  2015  roku  do  ujemnego  wyniku  finansowego   na  kwotę  3  031 148,44  zł .
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Podobnie  wyglądają  kolejne  lata  2016-2018.  Działania  związane  z
podejmowaniem  dodatkowych  obciążeń  budżetowych  i  nie  realizowanie  w  pełni
zaplanowanych  przychodów  w  2015  roku,  potwierdzają  brak  dbałości
o  interes  Gminy,  jednocześnie  świadcząc  również  o  niedopełnieniu  obowiązków
władzy  wykonawczej  byłego  Wójta.  Niewłaściwie  szacowano  dochody  i  wydatki
budżetowe  w związku z czym występowały deficyty budżetowe.

Nie wprowadzono w Urzędzie Gminy zasad  kontrol i  zarządczej  określonych
Zarządzeniem  Wójta,  czego  skutkiem  jest ,  m.in.  nie  przeprowadzenie  analizy
ryzyka  dla  zadań  i  brak  mierników  efektywności,  skuteczności,  celowości  i
oszczędności wydatkowanych środków finansowych na realizację  zadań.

Brak wolnych środków finansowych w latach  2015-2018 wskazuje  na  utratę
zdolności  przez  jednostkę  (Gminę)  do  regulowania  zobowiązań,  wynikających  z
zaciągniętych  kredytów  i  pożyczek  -  a  więc  do  spłat  zobowiązań,  a  także  na
zdolność  do  samodzielnego  finansowania  inwestycji .  Z  doświadczenia  wynika,  iż
samorząd dążący do rozwoju  powinien  osiągać  poziom co najmniej  10 % wolnych
środków finansowych, zatem wyniki  Gminy są niekorzystne.
Analiza  dokumentów  pokazała,  że  wartość  umorzonych  zaległości  podatkowych
w latach  2014-2018 miała  istotny  wpływu na  sytuację  f inansową Gminy.  Ponadto,
fakty  i  okoliczności  świadczą  o  braku  dbałości  o  interes  Gminy  Grunwald  i
niedopełnieniu  obowiązków  przez  Kierownika  Referatu  Finansowego  oraz
Skarbnika Gminy będącego Głównym Księgowym w jeden osobie.
Zestawienie umorzeń Gminy Grunwald w 2014 r.  umorzono łącznie 99 370, 44zł.  
(podatki,  odsetki  woda),  w 2015r.  77 126,33zł. ,  2016r.  50 225,21zł. ,  w 2017r.  84 
661, 73zł. ,  w 2018r.  200 700, 57zł.  Łącznie w tym okresie  2014-2018r.  512 
084,28zł.
Gmina  Grunwald  zbyt  uznaniowo  umarzała  zaległości  podatkowe,  odsetkowe
i  inne  wydatkowe.  W większości  zweryfikowanych  dokumentów  postępowania
prowadzono  niezgodnie  z  prawem  i  nierzetelnie.  Osoby  odpowiedzialne  za
zbieranie  i  zatwierdzanie  dokumentów  w  sprawie  niewłaściwie  gromadziły
materiał  dowodowy,  nie  dochowywały  terminów  oraz  nie  przestrzegały  jawności
postępowań.  Z  dokumentacji  nie  wynikało  bowiem,  aby  świadczenie  podatkowe
nie  mogło  zostać  spełnione  bez  doraźnej  pomocy  organów  podatkowych.
Przyznanie  tych  ulg  uzasadniano  koniecznością  ponoszenia  przez  podatników
bieżących  wydatków  czy  też  dokonanymi  inwestycjami  w  ich  przedsiębiorstwach
(np.  trudna  sytuacja  f inansowa),  a  także  rekompensatami  za  określone  działania
podatników  na  rzecz  Gminy.  W niektórych  przypadkach  w  ogóle  nie  uzasadniano
decyzji .  Tymczasem  prawo  wymaga  przedstawienia  dokumentacji ,  która
potwierdza  przesłanki  podane  przez  podatnika  we  wniosku  o  ulgę.  Nie  można
przy  tym  pominąć  również  że   swoim  postępowaniem,  Skarbnik  Gminy  naraziła
na  odpowiedzialność  z  tytułu  naruszenia  dyscypliny  finansów  publicznych  także
Wójta.  Stosownie  bowiem  do  art .  53  ust .  1  ustawy  z  dnia  27  sierpnia  2009  r.  o
finansach  publicznych  (Dz.U.  z  2017  r. ,  poz.  2077  ze  zm.),  kierownik  jednostki
jako dysponent  środków publicznych,  odpowiada za całość  gospodarki  f inansowej
w Gminie.
Należy przy  tym zauważyć,  że  Pani  Urszula  Borkowska będąca  Główną Księgową
Gminy  mimo  tego,  że  w  zakresie  swoich  czynności  ma  bezpośrednio  zawarty
punkt  jako  nadzór  i  kontrola  nad  działalnością  f inansową  podległych  Gminie
jednostek  organizacyjnych  oraz  upoważnienie  do  kontroli  jednostek
podporządkowanych   w  zakresie  spraw  finansowych,  z  czego  nigdy  nie
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skorzystała.  Należy  wskazać,  że  dbanie  o gospodarkę  finansową w Gminie  polega
nie  tylko  na  zapewnieniu  płynności  f inansowej,  czego  w  Gminie  nie  było  –  ale
także  nad  kontrolą  wydatkowania  środków  publicznych,  które  cechują  się
właściwym reżimem prawnym.
W wyniku przeprowadzonej  kontroli  znaleziono także następujące uchybienia -
W  trakcie  badania  dokumentów  finansowych  stwierdzono,  że  w  jednostce
nieprawidłowo rozl iczane są podróże służbowe pracowników.
              W związku  z  powyższym kontrolą  objęto  wybrane  wydatki  poniesione
w  roku  2018  w  §4410  „Podróże  służbowe  krajowe”  i  ich  zgodność  z  przepisami
Rozporządzenia  Ministra  Płacy  i  Pol ityki  Społecznej  z  dnia  29  stycznia  2013r.
w  sprawie  należności  przysługujących  pracownikowi  zatrudnionemu
w  państwowej  lub  samorządowej  jednostce  sfery  budżetowej  z  tytułu  podróży
służbowej.  Dz.  U.  z  2013  r.  poz.167  oraz  Rozporządzenia  Ministra  Infrastruktury
z dnia 25 marca 2002 r.  w sprawie warunków ustalania  oraz sposobu dokonywania
zwrotu  kosztów  używania  do  celów  służbowych  samochodów  osobowych,
motocykli  i  motorowerów  niebędących  własnością  pracodawcy.  Dz.  U.  z  2011  r.
Nr 61 poz.  308. 

1. Delegacja  Nr  185  z  dnia  20.12.2018  r.  pracownika  obsługa  oczyszczalni
wyjazd  własnym  samochodem  na  czas  od  dnia  20.12.2018  r.  do  dnia
31.12.2018  r.  Wyjazdy  rozpisane  od  dnia  18.12.2018  r. ,  na  te  dwa  dni  t j .
18.12.2018  r.  oraz  19.12.2018  r.  nie  ma  zgody  osoby  delegującej,  brak
również zgody na przejazd własnym samochodem.

2. Delegacja  Nr 35/2018 z  dnia  23.03.2018 r.  na czas  od 23.03.2018 r.  do dnia
23.03.2018 r.  pracownika rozpisana na dwa dni,  23 i  26.03.2018 r.  Na dzień
26.03.2018  r.  nie  ma  zgody  osoby  delegującej,  brak  również  zgody  na
przejazd  własnym  samochodem.  Następna  delegacja  Nr  85/18  z  dnia
25.06.2018  r.  również  dwa  przejazdy  w  dniu  25.06.2018  r.  oraz  26.06.2018
r,  na którą nie  ma zgody .

3. Delegacja  Nr 24/2018 z  dnia  08.03.2018 r.  na czas  od dnia 10.03.2018 r.  do
dnia  13.03.2018  r.  pracownika  -na  szkolenie  do  Zakopanego,   własnym
samochodem.  Brak  zgody  na  przejazd  własnym  samochodem.  Kierownik
jednostki  jest  zobowiązany  do  kierowania  się  zasadami  gospodarności
i  oszczędności.  (  Podróż  PKP  byłaby  o  wiele  tańsza)  Kwota  delegacj i
1.086,54zł  

Trzy  delegacje  Nr  96/18,  99/18,  104/18  wystawione  zostały  na  komendanta  OSP.
W  dwóch  przypadkach  po  zakup  części  do  samochodu  pożarniczego  w  trzecim
przypadku  narada.  Wszystkie  delegacje  na  wyjazd  własnym  samochodem.  Brak
zgody  na  przejazd  własnym  samochodem.  W  tych   przypadkach  delegacja  nie
przysługuje.  Członek  OSP,  który  uczestniczył  w  działaniu  ratowniczym  lub
szkoleniu  pożarniczym  organizowanym  przez  Państwową  Straż  Pożarną  lub
gminę,  otrzymuje ekwiwalent  pieniężny -  wypłacany z budżetu gminy.

4. Delegacja  Nr  79/18  z  dnia  19.06.2018  r.  na  czas  19.06.2018  r.   trasa
Gierzwałd  –  Ostróda  ,  anal iza  wody,  pracownika  Gminy.  W  tym  dniu  trzy
wyjazdy:
a) Gierzwałd – Ostróda wyjazd o godzinie  8 0 0   powrót  o godzinie  9 5 0

b) Gierzwałd – Ostróda wyjazd o godzinie  10 0 0  powrót o godzinie 11 2 0

c) Gierzwałd – Olsztynek wyjazd o godzinie 12 0 0   powrót  o godzinie  13 2 0 .
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IV. Rozliczenie  należności  do  Urzędu  Skarbowego  i  Zakładu  Ubezpieczeń
Społecznych  w roku  2018.  Wybiorczo   przedstawię  niektóre   przypadki  maj
data  należności  21.05.2018r.  Kwota  15  590,00zł.  opłacona  została
05.06.2018r. ,  kolejny  miesiąc  l ipiec  data  należności  20.08.2018r.  Kwota  19
016,00zł  opłacona  14.09.2018r. ,  potem  wrzesień  data  należności
22.10.2018r.  na kwotę 18 821,00zł.opłacono 18.12.2018r.

Regulowanie  należności  z  tytułu  składek  ZUS,  podobna  sytuacja  ,  przykładem
jest  miesiąc  czerwiec   data  należności  05.07.2018r.  Kwota  73  297,98zł.  Opłacona
została  16.07.2018r. ,  miesiąc  l ipiec  data  należności  06.08.2018r.  Kwota
83  652,26zł.  opłacona  została  14.08.2018r. ,  październik  data   należności
05.11.2018r.  Kwota  81 268,86zł.  ostatecznie opłacona 02.01.2019r.

Nieopłacenie  w  terminie  przez  jednostkę  sektora  finansów  publicznych  składek
na  ubezpieczenia  społeczne,  ubezpieczenia  zdrowotne  oraz  Fundusz  Pracy,  a
także  zobowiązania  wobec  Urzędu  Skarbowego  stanowią  naruszenie  dyscypliny
finansów  publicznych  art .  14  pkt.  1–3  ustawy  o  odpowiedzialności  za  naruszenie
dyscypliny  finansów  publicznych  oraz  art .  44  ust .  3  pkt.  3  ustawy  o  finansach
publicznych,  który stanowi iż zobowiązania powinny być regulowane w terminach
wynikających z wcześniej  zaciągniętych zobowiązań.

V. W  ocenie  wnioskodawcy,  mając  na  uwadze  ujawnione  nieprawidłowości
oraz  nadużycia,  nie  można  oczekiwać  od  pracodawcy,  aby  w  dalszym  ciągu
współpracował z Panią Urszulą Borkowską.
Nie  można  przy  tej  okazji  pominąć,  że  w  okresie  od  powołania  na  stanowisko
Wójta  Gminy  Grunwald  współpraca  ze  Skarbnikiem  nie  układa  się
satysfakcjonująco.  Oczywiście  z  daleko  idącej  ostrożności  procesowej,  dałem
szansę  na  zdobycie  zaufania  Pani  Skarbnik,  niemniej  okazało  się  to  f iaskiem.
Podejmowane  przez  Wójta  inicjatywy  w  zakresie  zadań  własnych  gminy  nie
spotykały  się  z  uznaniem  Skarbnika.  Ponadto  na  sesji  w  zakresie  sprawozdań  co
do  opłaconych  faktur,  sami  Radni  nie  otrzymywali  satysfakcjonujących
odpowiedzi  na  zadawane  pytania  w  zakresie  gospodarki  f inansowej  Gminy
Grunwald.  Uchybienia,  które  wskazane  powyżej  są  w  pełni  potwierdzonymi
informacjami  i  zebrane  są  w  sposób  rzetelny.  Pani  Urszula  Borkowska  swoje
stanowisko  wyrażała  w  sposób  lekceważący  i  arogancki  w  stosunku  do
pracodawcy.  Swoim  zachowaniem  przekraczała  granice  dozwolonej  krytyki
pracodawcy.  Jej  opinie  były  podyktowane  względami  osobistymi,  opierały  się  na
nieuzasadnionych  i  gołosłownych  plotkach  oraz  przejawiały  się  w  formie
obraźliwej  napaści  osobistej .  W  tym  miejscu  należy  podkreślić,  że  tzw.
„dozwolona  krytyka”  musi  cechować  się  rzeczowością,  rzetelnością,
adekwatnością  do konkretnych okoliczności  faktycznych oraz odpowiednią formą.
Podstawową  cechą  dozwolonej  krytyki  jest  „dobra  wiara”  pracownika,  czyl i  jego
subiektywne  przekonanie,  że  opiera  krytykę  na  faktach  zgodnych  z  prawdą  przy
dochowaniu  należytej  s taranności  w  ich  sprawdzeniu  oraz  działa  w
usprawiedliwionym interesie  pracodawcy.  
W myśl  art .  4  ust .  1  pkt  2 ustawy o pracownikach samorządowych skarbnik gminy
zostaje zatrudniony na podstawie powołania.  
Co  do  przedłożonego  wniosku  na  Sesji  Rady  Gminy  należy  również  wskazać,  że
do  podjęcia  takich  uchwał  przez  radę  potrzebny  jest  jednak  wniosek  wójta.
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Wniosek wójta  ma charakter  personalny i  dotyczy obsady stanowiska skarbnika,  a
nie  utworzenia  tego  stanowiska   W  orzecznictwie  podkreśla  się,  że  w  u.s .g.  nie
określono  wymagań,  jakie  powinien  spełniać  wniosek  wójta,  w  związku  z  czym
może  on  mieć  formę  pisemną  bądź  ustną.  W  tym  drugim  przypadku  istnienie
wniosku  może  wynikać  bezpośrednio  lub  pośrednio  z  dokumentów  związanych  z
przygotowywaniem  i  przeprowadzaniem  obrad  rady.  Dopuszczalny  jest  np.
wniosek  wcześniejszy,  ponowiony  ustnie  przed  sesją,  ujęty  w  porządku  obrad  i
rozpatrywany w obecności wójta .  Wniosek może być złożony nawet  podczas sesji ,
na  której  skarbnik  ma  być  odwołany .  Odwołanie  skarbnika  może  nastąpić  w
każdym czasie.
VI. W odniesieniu  do  Skarbnika  Gminy,  pracodawca  ma  prawo  stawiać  wyższe
wymagania  w  zakresie  umiejętności  merytorycznych.  Działanie  Pani  Urszuli
Borkowskiej  -  Skarbnika  Gminy  stanowi  rażące  niedopełnienie  obowiązków
służbowych i  jest  niedopuszczalne.  
Wobec  powyższego,  podjęcie  przedmiotowej  Uchwały  jest  w  pełni  uzasadnione
i  konieczne dla  prowadzonej poli tyki  f inansowej Gminy Grunwald.
Proszę radnych aby podjęl i  uchwalę o odwołaniu Skarbnika.  
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-  proszę  państwa  nie  spodziewałam
się  takiej  decyzji  wójta,  jednak  byłam przygotowana.  Dochodziły  mnie  słuchy,  że
pan  wójt  szuka  skarbnika  w  związku  z  tym  częściowo  jestem  przygotowana  na
taką  decyzję.  Pozwólcie  państwo,  że  będę  czytała  gdyż  jestem  zdenerwowana  i
nie  mogę  wszystkiego  spamiętać.  W  związku  z  wynikłą  sytuacją,  że  wójt  złożył
wniosek  o  odwołaniu  mnie  ze  skarbnika  to  nawet  najgorszy  przestępca  ma  prawo
do  obrony,  to  ja  także  mam  prawo  przedstawić  kilka  argumentów  na  swoją
obronę.  Jak  słyszel iście  państwo  jestem  przestępcą  niesamowitym,  nie  jestem  w
stanie  ustosunkować  się  do  wszystkich  zarzutów  bo  ktoś  kto  przygotowywał  te
zarzuty  pracował  nad  tym  miesiąc,  ja  w  ciągu  paru  minut  nie  jestem  w  stanie
obronić  wszystkich  zarzutów  i  do  wszystkich  się  nie  ustosunkuję  tylko  do  kilku,
które  wyłapałam  w  między  czasie.  Zacznę  od  tego  co  mam  przygotowane,  w  tej
gminie  mieszkam niemal od urodzenia,  pracuję  od 10 maja  1998 roku czyli  już  24
lata.  Z  dniem  1  stycznia  2006  roku  na  wniosek  wójta  Henryka  Kacprzyka  Rada
Gminy  powołała  mnie  na  Skarbnika  Gminy,  czyli  już  14  lat  jestem  skarbnikiem.
Do  zajmowanego  stanowiska  posiadam  odpowiednie  wykształcenie  jak  również
zdobytą  wiedzę  i   doświadczenie.  Pracę  swoją  zawsze  wykonywałam  i  wykonuję
sumiennie,  z  zaangażowaniem  i  pełną  odpowiedzialnością  o  czym  może
świadczyć  fakt,  iż  z  Inspektora  Urzędu  Gminy  zostałam  powołana  na  skarbnika.
Po  objęciu  stanowiska  przez  wójta  Adama  Szczepkowskiego  przeprowadziłam  z
nim  dwukrotnie  rozmowę  pytając  o  możliwość  dalszej  współpracy,  zapewniałam
że  tak  jak  do  tej  pory  pracowałam  i  nadal  chcę  pracować  nie  dla  Adama
Szczepkowskiego  lecz  dla  Wójta  Gminy  i  dla  na  rzecz  dobra  Gminy.  Prosiłam
również  wójta,  że  jeżeli  nie  widzi  dalszej  współpracy   aby  mi  to  powiedział
wcześniej  abym  mogła  poszukać  sobie  pracy  abym  nie  została  pewnego  dnia  bez
środków  do  życia.  W moim  przypadku  dziś  mnie  państwo  odwołujecie  i  już  jutro
mnie  nie  ma,  nie  należy  mi  się  okres  wypowiedzenia  ani  okres  poszukiwania
pracy,  wójt  powiedział ,  iż  tak   mam  pracować  i  s ię  nie  przejmować.  Przedstawił
oświadczenie na jednej  z pierwszych sesji  o tym, że osoby które były w pracy gdy
przyszedł  pierwszego  dnia  t j .  23  l is topada  nie  muszą  obawiać  się  o  możliwość
dalszej  pracy  w  urzędzie  i  mogą  czuć  się  bezpieczne.  Prawdą  jest  to,  że
wielokrotnie  zachowanie  pana  wójta  w  stosunku  do  mojej  osoby  były  różne,
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takim  przykładem  może  być  fakt  skierowania  mnie  na  zaległy  urlop
wypoczynkowy,  kiedy  to  w  czwartek  popołudniu  kadrowa  przyniosła  mi
skierowanie  i  poinformowała,  że  od  poniedziałku  mam  iść  na  zaległy  urlop.  Fakt
wypoczynku  bardzo  mnie  ucieszył  jednak  czy  na  pewno  tak  się  postępuje  z
pracownikami,  nikt  nawet  nie  spytał  mnie  czy  mam  jakieś  terminowe  sprawy  do
zrobienia,  czy  mogę  w  tym  czasie  iść  na  urlop.  Niewykorzystany  urlop
wypoczynkowy  zaległy  nie  wynika  z  tego,  że  ja  nie  chce  odpoczynku  lecz  z
odpowiedzialności  pracy  i  nawału  prac.  Pan  Gorząch  zastępca  skarbnika
próbowała  przekonać  wójta,  że  to  nie  pora  na  urlop  dla  skarbnika,  że  to  raczej
ona  potrzebuje  urlopu  jednak  wójt  był  nie  ugięty.  Tak  więc  w okresie  od  29  lipca
do  9  sierpnia  2019r.  poszłam  na  zaległy  urlop,  jednak  za  zgodą  wójta
przyjechałam do  pracy  aby  zrobić  zarządzenie  w  sprawie  wykonania  budżetu  za  I
półrocze,  którego  termin  był  do  31  lipca  2019r.  W czasie  kiedy  ja  zaczęłam urlop
w  urzędzie  zaczął  pracę  pan  audytor,  wiemy  już  dlaczego,  może  właśnie  o  to
chodziło  żeby  mnie  nie  było  w  pracy,  najwyraźniej  tak.  Proszę  państwa  kończąc
swoja  wypowiedź,  chciałabym jeszcze   poinformować,  że  do  emerytury  pozostało
mi  2  lata  i  4  miesiące  i  chciałabym  ten  okres  przepracować  w  urzędzie,
oświadczam  że  nie  mam  sobie  nic  do  zarzucenia,  swoją  pracę  wykonuję  i
wykonywałam  sumiennie  z  zaangażowaniem  i  odpowiedzialnością  dla  dobra
Gminy.  Decyzję  do  mojej  osoby  pozostawiam  państwu,  przedstawiłam  to  co
kiedyś  miałam  przygotowane.  Chciałabym jeszcze  odnieść  się  do  zarzutów,  które
przedstawił  wójt ,  proszę  państwa  za   2016  rok  w  2017  roku  była  kontrola
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  która  takich  nieprawidłowości  nie  stwierdzi ła,
nie  zarzuci ła.  Były  inne  nieprawidłowości  wynikają  z  błędu  ludzkiej  ułomności,
nieprawidłowości  te  zostały  zgłoszone  w  protokole  należało  je  naprawić  i  w
miarę  możliwości  naprawial iśmy.  Jeżeli  chodzi  o  umorzenia,  czy  przesunięcia
podatków  i  innych  należności,  to  ja  nawet  podań  nie  widzę  a  więc  nie  można
obciążać  mnie  decyzjami  wójta,  które  tylko  i  wyłącznie  należą  do  kompetencji
wójta,  podania  o  umorzenia  nawet  nie  docierały  do  mnie,  nie  miałam  z  tym  nic
wspólnego  jak  zarówno  wiele  innych  decyzji  np.  o  tym,  że  są  płacone  faktury
nieterminowo  to  też  nie  moja  odpowiedzialność  i  nie  moja  wina.  Podejmuje  się
uchwały  i  podpisuje  umowy  z  wykonawcami  bez  wiedzy  skarbnika  a  następnie
dokonuję  się  real izacji ,  do  skarbnika  docierają  faktury,  które  wcześniej  nie  były
uzgadniane  i  nie  były  konsultowane  to  trudno,  żeby  były  w  terminie  opłacone.
Czyżby to,  że teraz nie  są płacone ZUS i  US to też moja wina,  czy dlatego,  że nie
ma  środków,  to  nie  ja  decyduję  o  przelewaniu  środków  w  danym  terminie.  Nie
będę  się  bronić  więcej,  na  te  argumenty  nie  jestem  przygotowana,  ktoś
przygotowywał  to  miesiąc  te  wszystkie  winy  i  niedociągnięcia  przez  wszystkich
pracowników  zostały  przerzucone  na  mnie  chyba  tylko  dlatego  żeby  mieć
podstawę do odwołania.  Do tej  pory zostałam ostatnią  osobą pracującą jako kadra
kierownicza  w  gminie,  na  początku  chodziły  słuchy,  że  wszyscy  zostaną
zwolnieni to  chyba jest  to realizowane,  dziękuję bardzo.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –   dziękuję
bardzo.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  pan  Arkadiusz  Piasecki-  przedstawił
projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnik Rady Gminy Grunwald.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 
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-  7  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  K  Lecewicz-
Husar Cecylia;   Nowicki  Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Szewczak Piotr;  
-  6  głosami   przeciw  Małgorzata  Kamińska;  Iwona  Stanka;   Krystyna  Zwalińska;
Sławomir  Matuszewski;  Adam Królikowski;  Zbigniew Napłoszek
-  wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  uchwałę  Nr  XVI/121/2019  w  sprawie
odwołania Skarbnika Gminy Grunwald  .  (Uchwała w zał.  nr.  3).

Ad  pkt  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
proszę  wójta  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  powołania  Skarbnika
Gminy Grunwald.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski- Na podstawie art .  8  ust .  2  pkt.  3  ustawy
z dnia 18 marca 1990 r.  o  samorządzie gminnym powołanie  i  odwołanie skarbnika
gminy  należy  do  wyłącznej  właściwości  rady  gminy  na  wniosek  wójta.  Wójt
Gminy  Grunwald  wnioskuje  o  powołanie  pani  Janiny  Tomaszewskiej  z  dniem  30
października  2019  r.  na  stanowisko  Skarbnika  Gminy  Grunwald.  Pani  Janina
Tomaszewska  pracowała  w  urzędzie  gminy  od  15  marca  1982  r.  do  2  stycznia
2008  r.  na  stanowisku  skarbnika  gminy  posiada  wykształcenie  technik
Ekonomista  o specjalności  administracja państwowa. Spełnia  wymogi określone w
art.  54  ust .2   ustawy  o  finansach  publicznych,  ukończyła  średnią  szkołę
ekonomiczną  i  posiada  co  najmniej  6-letnią  praktykę  w  księgowości.  Z  uwagi  na
swój  staż  pracy  i  posiadane  wykształcenie  może  objąć  stanowisko  skarbnika
gminy  Grunwald.  W  związku  z  powyższym  zasadne  jest  podjęcie  niniejszej
uchwały 
Radny –  pan  Ryszard  Bala-  Szanowni  państwo  do  momentu  podjęcia  uchwały  w
sprawie  odwołania  pani  skarbnik  sytuacja  nie  była  dostatecznie  jasna.  Chciałbym
choćby przed podjęciem tej  uchwały zadać kandydatce na skarbnika kilka pytań w
związku  z  tym  proponuję  odłożyć  rozpatrywanie  uchwały  dopóki  rada  nie  spotka
się  z kandydatką  na skarbnika i  nie  uzyska odpowiednich odpowiedzi.    
Radna-  pani   Ewa  Bawolska  -  napisano  że  pani  Tomaszewska  ma  średnie
wykształcenie ekonomiczne  a sprawdzam i  powinno być wyższe wykształcenie.
Radca  prawny-  pani  Anna  -  sprawdziliśmy  to  i  kandydatka  na  stanowisko  ma
odpowiednie  wykształcenie  wynika  to  z  ustawy,  tam  jest  kilka  pod  pkt.  takie
rozbudowane.
Radna-  pani   Ewa  Bawolska  -  skłaniam  się  do  tego  co  Pan  Ryszard  powiedział
abyśmy mogli  zadać kilka pytań kandydatce.
Przewodnicząca  Rady Gminy –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –   Związku z  tym
że  pan  Ryszard  Bala  złożył  wniosek  formalny  przegłosujemy   czy  przekładamy
głosowanie  nad  projektem  uchwały  w  innym  terminie,   proszę  panią  sekretarz  o
przeprowadzenie głosowania.
Rada  gminy w głosowaniu jawnym:
-   13  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Stanka  Iwona;
Szewczak Piotr;  Zwalińska Krystyna.
-  przeciwnych nie  było
-  wstrzymujących  się  nie  było  odroczyła  głosowanie  nad  przyjęciem  uchwały  w
sprawie powołania Skarbnika Gminy Grunwald.
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Ad  pkt  6.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  dotyczy  sprawozdania  wójta  z  działalności  między  sesjami.  Proszę
o przedstawienie informacji .
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  sprawozdanie  między  sesyjne  od  29
września  do  30  października  2019  r.  w  tym  czasie  zawarto  osiem  umów  na
dostarczenie  wody  i  odprowadzenie  ścieków  w  związku  ze  zmianą  właścicieli
nieruchomości,  wysłano  16  wezwań  dotyczących  deklaracji  wartości  odczytów
wodomierzy do właściciel i  nieruchomości  położonych w Mielnie przy jeziorze tak
zwany Ośrodek. 

Wystawiono  fakturę  od  1  października  2019  do  27  października  2019r  za
pobraną  wodę   i  odebrane  ścieki  na  łączną  kwotę  65  079,20  zł .  Zobligowano
ochotniczą  straż  pożarną  z  Gierzwałdu,  Frygnowa,  Dylewa,  Zybułtowa  i
Rychnowa  do  pisemnego  informowania  urzędu  w  formie  co  miesięcznych
sprawozdań  o  i lości  pobranej  wody  z  hydrantów  oraz  wskazania  ich  lokal izacji ,
jest  to  niezbędne  do  prowadzenia  kontrol i  i  ewidencji  i lości   pobranej  wody  do
celów przeciwpożarowych. 

Decyzją  kuratora  sądowego  skierowano  do  prac  społecznych  na  terenie
gminy  Grunwald  dwie  osoby.  Znajdują  się  pod  nadzorem  pana  kierownika  RGK
oraz jedna osoba pod nadzorem sołtysa Gierzwałdu.  

Zakończono  pierwszy  etap  sprawozdania  okresowego  dotyczącego
utrzymania  cmentarzy  wojennych  na  terenie  gminy  Grunwald,  wykonano  bieżące
sprzątanie  nagrobków,  mycie  tablic,  wyczyszczono  i   zaimpregnowano  krzyże,
wykoszono trawy. 

Zakupiono  dwie  tabl ice  informacyjne  na  cmentarze  w  Mielnie.  Do  urzędu
gminy  wpłynęło  71  wniosków  o  przyznanie  świadczenia   na  pomoc  materialną  o
charakterze  socjalnym,  stypendium  szkolnego  składane  przez  rodziców  lub
pełnoletniego ucznia dla 146 uczniów aktualnie trwa ich ocena formalna.  

Wydano  trzy  umowy  dla  osób  które  adoptowały  bezdomne  psy,  wydano
siedem  pism  dotyczących  pokrycia  kosztów  przez  urząd  gminy  sterylizacj i   i
kastracji  kotów wolno żyjących oraz bezdomnych psów. 

Przeprowadzono  nabór  na  wolne   kierownicze  stanowisko  kierownika
urzędu  stanu  cywilnego  w  urzędzie  gminy  Grunwald,  wpłynęły  dwie  ważne
oferty,  komisja  konkursowa  wyłoniła  kandydatkę.  Nowym  kierownikiem  została
pani  Wiesława Jadanowska zamieszkała w Gierzwałdzie.  

Do  Ministerstwa  Edukacji  Narodowej  w  Warszawie  złożono  wniosek  o
zwiększenie  części  oświatowej  subwencji  ogólnej  0,4%  rezerwy  na  rok  2019  z
tytułu  dofinansowania  innych  zadań  o  jednorazowym  charakterze
nieuwzględnionej  w części  oświatowej  subwencji  ogólnej  na   2019 r.  świadczenie
na start .  
Dnia  28  października  2019  r.  podpisano  akt  notarialny  na  sprzedaż  działki  nr
252/6  oraz  nr  257/25  w  Gierzwałdzie,  na  kwoty  pierwsza  33  153,17  zł ,  druga
działka 32 679,32 zł  brutto  o powierzchni 12 i  11 ar.
Aktualnie  wywieszono  wykazy  działek   do  sprzedaży  127,189,  181/4  181/3  obręb
Frygnowo,  374  obręb  Stębark.  Od  dnia  24  października  2019  do  8  l is topada
2019r.  wykazy  muszą  wisieć.  Działki  31/19  obręb  Gierzwałd  30  października
2019r  do  20  lis topada  2019r.  też  musi  widnieć.   Ogłoszono  czwarty  przetarg
na sprzedaż  19  działek  obręb  Gierzwałd  od  dnia  26  października  2019r  a  ostatni
przetarg przewidziany jest  na dzień 5 grudnia 2019r.
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W dniu  13  września  2019  r.   odbyło  się  nadzwyczajne  walne  zgromadzenie  klubu
sportowego  GKS Grunwald.  W  związku  z  rezygnacją  dotychczasowych  członków
zarządu  dokonano  wyboru  na  stanowisko  prezesa,  sekretarza  oraz  uzupełniono
zarząd,  który  l iczy  aktualnie  pięć  osób.  Powołano  też  komisję  rewizyjną  i
Grunwaldzką  sekcję  lekkoatletyczną.  Po  zatwierdzeniu  zmian  przez   Krajowy
Rejestr  Sądowy  w  Olsztynie  zarząd  klubu  przystąpi  do  prac  nad  zmianami  w
statucie  klubu  GKS  Grunwald.  W   dniach  21  i  23  września  2019  r.  w  Tarnowie
odbyły  się  mistrzostwa  Polski  Młodzików  w  lekkoatletyce  nasz  klub  GKS
Grunwald   reprezentowało   trzech  zawodników,  4,12  oraz  14  miejsce  w  Polsce.  
W  dniu  15  października  2019r.   w  Stębarku  odbyły  się  gminne  zawody
lekkoatletyczne   pod  patronem  Wójta  Gminy  Grunwald.  W  zawodach
uczestniczyło   ponad  100  uczniów  reprezentujących   wszystkie  szkoły  z  terenu
naszej  gminy.  Dziewczęta  i  chłopcy  rywalizowali  w  biegu  na  600m,  300m,  skoku
w  dal,  w  rzucie  piłeczką  oraz  w  biegu  wytrzymałościowym  na  dystansie  1000m.
Najlepsi  nagrodzeni  zostali  medalami  i  pamiątkowymi   dyplomami.  Aktualnie  we
wszystkich  szkołach  przeprowadzone  są  testy  sprawnościowe,  które  w  oparciu  o
osiągnięte  wyniki  będą  bazą  do  pozyskiwania  zawodników  do  Grunwaldzkiej
sekcj i  lekkoatletycznej.  Bardzo  dobre  wyniki  osiągają  nasze  drużyny  w  piłce
nożnej,  seniorzy  z  powodzeniem  rywalizują  w  lidze  okręgowej  natomiast
młodziki  awansowali  do kolejnej  wyższej grupy rozgrywkowej.
Przy GOK został  zarejestrowany sztab Wielkiej  Orkiestry Świątecznej  Pomocy. 
W   GOK  od  października  prowadzone  są  zajęcia    z  nauki  gry  na  gitarze  i  na
instrumentach klawiszowych i  wokalnych,  w których biorą  udział   dzieci  z  terenu
naszej gminy.  
Przeprowadzono  kontrolę  świet l ic  wiejskich  pod  kątem  ich  działalności
i  zmieniono  sposób  pobierania  opłat  wynajmu  świetl ic,  to  znaczy  pieniądze  są
wpłacane  przez  wynajmującego  bezpośrednio  do  kasy  w  Urzędzie  Gminy
Grunwald  i  na  tej  podstawie  jest  sporządzona  umowa  na  wynajęcie  świetl icy  czy
pomieszczeń  w  GOKu.  Tylko  Dyrektor  GOK może  podpisać  umowę,  a  nie  tak  jak
do  tej  pory,  że  świetl icowa  podpisywała  umowę,  a  pieniądze  były  często
pobierane  w  sposób  uznaniowy,  nie  wpłacano  do  kasy  jak  określał  regulamin  lub
umowy nie było w ogóle.
Realizacja  uchwał podjętych na XV sesj i  Rady Gminy:
XV/114/2019  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald na lata  2019-2032  przesłano do RIO;
XV/115/2019  w  sprawie  zmian  budżetu  Gminy  Grunwald  na  2019  rok  przesłano
do RIO  opublikowano w DZ.U. w dniu 22.października 2019r
XV/116/2019  w  sprawie  stwierdzenia  zakończenia  działalności  dotychczasowego
Publicznego  Gimnazjum  im.  Władysława  Jagiełły  w  Stębarku.  Uchwała  została
wdrożona w SIO Gimnazjum, została zakończona działalność.  
XV/117/2019  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym  Mielno,   działka  79/83.
Brak odpowiedzi ze strony nadzoru wojewody.
XV/118/2019  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Marcina  Hałata  na  działalność
Wójta Gminy Grunwald.    Uchwała została przekazana do pana Marcina Hałata.
XV/119/2019 w sprawie utworzenia Grunwaldzkiego Centrum Sportu,   Rekreacj i  i
Turystyki.  Brak odpowiedzi  ze strony nadzoru wojewody.
XV/120/2019  w  sprawie  Statutu  Gminy  Grunwald.  Brak  odpowiedzi  ze  strony
nadzoru wojewody.
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Przewodnicząca Rady Gminy - pani  Cecylia Lecewicz-Huszar – Czy radni  mają
jeszcze  pytania.  (Radni  nie  zgłosil i  uwag.) .  W  takim  razie  proszę  pana
kierownika RGK pana Józefa Nowakowskiego o zabranie głosu.
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski-  przedstawię  zdjęcia  na  ekranie
z rzutnika aby było bardziej  zrozumiałe.  
Został  przedstawiony  pokaz  slajdów  ze  zdjęciami,  z  prac  RGK  między  sesjami
oraz sprawozdanie.   
Szanowni radni w okresie między sesjami skupiłem się na S
Sprawozdanie z wykonania prac między sesjami:
1.  Położono 10 rolek papy zgrzewalnej  na części  socjalnej  i  wykonano zadaszenie
nad drzwiami wejściowymi oczyszczalnią   ścieków Gierzwałdzie
2.  Udrożniono i  wyczyszczono przepompownie w Dylewie
3. Wykonano dwa boksy dla  psów na oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie
4.  Wymieniono  ościeżnice  metalowe  na  drewniane  pod  zakupione  drzwi  w  szkole
w Szczepankowie
5. Usunięto awarię na sieci wodnej  w zabudowie o średnicy 160 mm
6. Wymieniono hydrant i  zasuwę na sieci  wodnej  w Zybułtowie
7. Wymieniono rury kanalizacyjne na średnicę 200 mm długości 12 m
8.  Rozebrano 9  kominów wentylacyjnych i  położono  blachę  i  zamontowano nowe
kominy wentylacyjne 23 sztuki w szkole w Gierzwałdzie
9.  Położono  papę  zgrzewalną  na  budynku  gospodarczym  szkoły  w  Gierzwałdzie
10. Wymieniono zawory w szkole w Szczepankowie
11.  Usunięto  awarię  w budynku socjalnym, wymiana zaworu głównego w Dylewie
12.  Usunięto  awarię  na  sieci  wodnej  o  średnicy  160  mm w miejscowości  Stębark
13.  Rozplantowanie  ziemi  przy  studni  2  i  3  w  Gierzwałdzie,  naprawiono
ogrodzenie
14.  Udrożniono  kanalizację  w  Szczepankowie  od  strony  cmentarza  do
skrzyżowania
15.  Oczyszczenie  z  krzewów  i  dolnych  gałęzie  przy  drzewach  i  wyrównanie
terenu na oczyszczalni w Gierzwałdzie
16. Wyczyszczono  i  udrożniono przepompownię w Szczepankowie
17.  Nawieziono  i  rozplantowano  mieszankę  na  drodze  gruntowej  w Gierzwałdzie
przed  kościołem
18. Udrożniono sieć wodną w Zybułtowie
19. Wyremontowano część drogi w Domkowie i  w Szczepankowie przy cmentarzu
20. Położono 6 rolek papy zgrzewalnej na dachu w hydroforni  w Kiersztanowie.
21.  Zalano stopy pod wiatę w Dylewie
22.  Położono  16 rolek  papy zgrzewalnej  od  szczytu  do  klatki  schodowej  w szkole
w Mielnie
23. Przycięto drzewa i  krzewy przy drodze gruntowej  w Rychnowie
24. Uzupełniono masą bitumiczną dziury w drodze w Kitnowie
25.  Obrobiono  2  kominy  wentylacyjne  i  wymieniono  pokrycie  dachowe  za
kominem  wentylacyjnym  przy  hali  sportowej,  polepikowano   dziury  na  część
dachu który jest  pokryty papą.
Wracając  do  Szczepankowa  też  jest  kanal izacja  udrożniona,  przepchal iśmy  od
strony  kościoła  do   skrzyżowania,  tam  się  pojawiło  dużo  frakcji   w  tej
kanalizacji .  Oczyszczona  została  i  udrożniona  ale  też  jest  problem  z  burzówką,
pobierałem  wodę  ze  studni  do  testu,  tam  nie  ma  odpływu  są  kratki  do  każdych
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studni  ale  są  bez  dna  jak  jest  duża  ulewa  to  studnia  nie  odbierze  i  nie  pójdzie
w  grunt,  dlatego  wylewa  na  drodze  asfal towej.  Poza  tym  oczywiście  są  takie
prace  jak  płukanie  w  hydroforni,  żeby  ta  woda  była  dobrej  jakości,  wczoraj
miałem  pobór  wody  z  sanepidu  i  nie  mam  żadnego  odzewu,  ale  chyba  poszło
dobrze.  Wymieniłem jednego  pracownika  który  pracował  na  te j  hydroforni  myślę,
że  tam  się  poprawi,  reszta  pracy  takie  jak  czyszczenie.   Przepompownie  są  w
opłakanym  stanie  jest  dużo  frakcji  s tałych  trzeba  to   wszystko  wyciągać,
przewozić  do oczyszczalni  pompy nie  dają  rady,  będę  chciał  objechać  chociaż  raz
na  kwartał  całą  gminę  w  miarę  możliwości,  żeby  to  wyczyścić  wypłukać,  żeby
przepompownie pracowały tak jak powinny pracować bardzo dobrze.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  dziękuję
bardzo,  czy są pytania do kierownika RGK
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska-  mam  pytanie  do  pana  wójta,  bo  nie  było  okazj i .
Pytam  o  real izację  uchwały  w  sprawie  skargi  Pana  Marcina  Hałata,  wspomniał
pan,  że  została  wysłana  ale  był  jeszcze  temat  udzielenia  informacji  o  które
wnioskował,  czy  ta  wiadomość  została  do  niego w sposób poprawny wysłana,  czy
tylko uchwała.
Sekretarz  Gminy  -pan  Jan  Sokołowski-  głównym  przedmiotem  sporu  było
przekazanie  informacji  co  do  osób,  które  otrzymały  nagrody.  Pan  Marcin  Hałat
otrzymał  tą  informację,  natomiast  dalej  jest  niezadowolony  gdyż  uważa  że
powinno  się  ujawnić  imię  i  nazwiska  osób.  Wystosowałem do  Inspektora  danych,
czy  taką  informację  o  imieniu  i  nazwisku można ujawnić,  jeszcze  nie  otrzymałem
odpowiedzi.  Ponowiłem  pismo   do  Pana  Hałata,  które  zawierało  prośbę  o
sprecyzowanie  swojej  informacji ,  bo  z  treść  maila  nie  wynikało  wiele,  tylko
ogólnie i  ciężko było wywnioskować o co wnioskuje.  
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  pytanie  do  wójta,  przetarg  czwarty  to  jest
kolejny przetarg tych samych działek,  a ceny zmieniają  się?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  ceny  się  nie  zmieniają,  pol ityka  która
była prowadzona w poprzednich latach,  że w kolejnych przetargach się  obniżało o
połowę  i  jeszcze  w  dół,  tego  już  nie  ma.  Jeżeli  ktoś  l iczy  na  to,  że  będzie  piąty,
czy  kolejny  i  kupi  taniej  ,  to  tego  już  nie  ma,  taniej  nie  będzie,  to  jest  cena

minimalna.    

Radny- pan Piotr Szewczak- termin naprawy dachu na świetl icy 

Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski-   chciałbym  jak  najszybciej ,  ale
szkoły są priorytetowe,  dziś  miałem już te lefon ze Szczepankowa gdzie też muszę
pojechać  bo  konserwator  ła tał  dach  ale  ciekło.  Jak  tylko  się  uporamy,  to  ja
pamiętam  i  wstyd  mi,  że  tak  długo  to  trwa  ale  wybieram  najpierw  te
najważniejsze  sprawy.  Czekam  na  blachę,  żeby  zrobić  budynek  socjalny  w
Dylewie  w  ciągu  kilku  dni  przyjdzie,  budynki  socjalne  też  trzeba  zrobić  bo
ludziom  się  na  głowę  leje.  Jest  tam  pan,  który  się  dołoży,  on  ma  wykupione
mieszkanie,  będzie zrobione a potem w kolejności   Rychnowo.   
Radna-  pani  Halina  Gutowska-  mieszkańcy  od  mostku  w  Gierzwałdzie  w

kierunku  Dylewa  proszą  o  poprawienie  drogi,  bo  mają  takie  dziury,  że  nie  mogą

przejechać to tzn.  „Szwejca”,  było to już zgłaszane.

Kierownik RGK – pan Józef Nowakowski-  dobrze,  sprawdzę to.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Chciałem
pochwalić  taką  inicjatywę  wójta  żeby  nie  obniżać  kolejnych  przetargów  ceny
wywoławczej  za  działki.  Skutek  jest  dość średni  jak państwo mogą zaobserwować
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bo  17  działek  jest  jeszcze  niesprzedanych  ale  myślę,  że  to  spowoduje,  że  nie
będzie oczekiwania na to  aby w kolejnych cena była zmniejszona.  Jeżeli  mamy na
tym mieniu gminnym zarabiać to musimy być konsekwentni.  
Mam  pytanie,  nie  wiem  do  pana  Nowakowskiego  czy  do  pana  Wójta  na  jakim
etapie  jest  przygotowanie  projektu  uchwały  ws.  wieloletniego planu modernizacj i
urządzeń wodociągowych i  kanalizacyjnych,  w mater iałach które otrzymaliśmy na
posiedzenie  komisj i  mamy  pod  numerem  dziewiętnastym  szereg  przedsięwzięć
związanych  z  zakupami,  które  pan  Nowakowski  do  budżetu  chce  wprowadzić.
Najpierw jest  kwota ponad 370 000 zł  a  ja  uważam, że najpierw powinniśmy mieć
kilkuletnią  perspektywę  czasową,  w  której  określone  zostaną  te  przedsięwzięcia
w  zakresie  urządzeń  wodnych  i  kanalizacyjnych.  Dopiero  wtedy  będziemy  mogli
omówić  temat,  co z tego planu wieloletniego przypadnie nam do realizacji  na rok
2020.  Ponawiam  pytanie  na  jakim  etapie  jest  projekt  uchwały  w  sprawie
modernizacji  urządzeń kanalizacyjnych.
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski-  przeglądałem  tą  dokumentację  z
panią  Małgorzatą,  plany  które  były  robione  poprzednio  na  cztery  la ta  to  nic  nie
było zrealizowane w RGK, przerazi ło mnie to.  Zacząłem już to robić,  powinniśmy
dostarczyć to  na dniach do pana Wójta,  jest  to  plan najpotrzebniejszych rzeczy do
funkcjonowania.  Patrzę  na  to  pod  kątem ekologa,  bo  zależy  mi  na  tym aby  ścieki
były  odprowadzone  tak  jak  było  widać  na  zdjęciach  dlatego  Zybułtowo  ogarnę
aby  to  pracowało.  Ale  oczyszczalnia  w  Gierzwałdzie  przy  sprzedaży  działek,  to
ona  nie  da  rady  trzeba  ją  rozbudować  i  zmodernizować.  I  w  tym  miejscu  budżet
jest  położony,  można  to  rozłożyć  na  trzy  lata.  Zrobić  oczyszczalnie  z  punktem
zlewnym,  bo  to  jest  problem  gminy.  Od  tego  nie  ucieknie  ale  możemy  to  zrobić
na  etapy,  punkty  zlewne  musimy  wszędzie  posprawdzać  gdzie  są  a  potem  ścieki
skierować  do  oczyszczalni  ścieków.  Na  chwilę  obecną  nie  możemy  tego  przyjąć
bo  oczyszczalnie  są  tak  małe,  możemy  przyjąć  tylko  10%  ścieków  dowożonych.
Przy  tych  modernizacja  gdybyśmy  zrobili   tak  jak  trzeba  nie  z  poletkami  tylko  z
prasą,  a  nie  jest  duży  koszt  i  nie  z  workowaniem,  na  które  wydajemy  dużo
pieniędzy  na  worki,  które  są  ciężkie  do  utyl izacji ,  gromadzi  się  to  i  powstaje
problem  gdzie  to  oddać.  Zmienić  odwadnianie  osadów  to  jest  wielki  problem,
pracuję  od  1982r. ,  widzę,  że  budują  oczyszczalnie  i  temat  się  zamyka.  Jesteśmy
zakładem,  który  produkuje  odpad,  który  powinien  być  zutylizowany  i  tu  pojawia
się  problem  co  z  tym  zrobić  my  mamy  dobrze  bo  wielu  rolników  odbiera  od  nas.
W  gminie,  w  której  pracowałem  trzeba  było  dużo  pieniędzy  aby  zutyl izować
osady,  my  nie  mamy  ich  dużo  i  są  tylko  śladowe  ilości  metali  ciężkich  więc  jest
to  bardzo dobry nawóz, cieszę się że są chętni,  którzy to odbierają.  W Zybułtowie
upłynniłem osady i  są  już zaorane na tym wyrośnie plon.  Będę myślał  żeby zrobić
też  tak  w Gierzwałdzie  tu  jest  bardzo  dużo  osadów ponad 1000m 3  .  To  są  osady  z
15  lat  nikt  się  tym  nie  zajmował,  będzie  problem  żeby  to  wywieść.  Koszty  będą
duże   na  koparkę  do  wywiezienia  ale  i  tak  to  czeka  gminę.  Gmina  musi  to  zrobić
żeby  zmodernizować  oczyszczalnie  jeżel i  myślimy  o  rozwoju  to  trzeba  działać,
jeżel i  ma  się  tu  pobudować  zakład  produkcyjny  to  oczyszczalnia  musi  być,  nikt
nie  przyjdzie  jak  nie  będzie  odprowadzania  ścieków.  Sprzedajemy  działki  a
oczyszczalnia  nie  jest  z  gumy,  nic  więcej  nie  przyjmie.  Już  obie  są  mocno
obciążone.  W  Zybułtowie  jest  dobrze  ten  obiekt  na  parę  la t  wytrzyma  a  w  tym
czasie  robić  jedną  porządną  w  Gierzwałdzie.  Wtedy  dopiero  możemy  myśleć  o
kanalizacji .  Jak  będziemy  robić  krótkowzrocznie,  że  sprzedajemy  działki  a  nie
robimy  nic  więcej  to  będzie  problem  z  odprowadzeniem  ścieków  z  utylizacją
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osadów.  Będą  kary  i  gmina  będzie  musiała  to  zrobić,  kary  będą  anulowane  jak
zbuduje  oczyszczalnie  ale  kary  będą  wisiały.  Przedstawię  to  państwu,  ale  gdzie
się  nie  ruszyć  to  jest  problem  Hydrofornię  są  w  takim  stanie  jakim  są,  mam  w
planach  w  Gierzwałdzie  bo  jest  to  duża  miejscowość  z  hydroforni  zrobić  stację
uzdatniania  wody,  żeby  woda  była  dobrej  jakości.  Są  tu  tereny  torfowe  i  posmak
wody  jest  inny  trzeba  to  zrobić  porządnie.  A pozostałe  hydrofornie  to  plan  duży
wymiana  złoża,  tu  złoża  nie  były  wymieniane  od  lat  a  powinny  co  5  la t  dlatego
musimy płukać  hydrofory  bo  woda  jest  złej  jakości  pojawią  się  kolonie  bakteri i  i
żelazo  manganu.  Rury  nam  zarastają,  parobem  kolejny  przez  to  że  nie  ma
ciśnienia.  Trzeba  ten  problem  zacząć  i  rozłożyć  na  punkty  i  wybrać
naj istotniejsze,  to  jest  Gierzwałd  i  Grunwald  trzeba  zrobić  hydrofornie  i
modernizować,  przestawię to co jest  najważniejsze.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  chodzi  o  to  aby  w  planie  określ ić  kierunek
działania:  rozbudowujemy  oczyszczalnie,  przygotowujemy  nową  kolejną,
prowadzimy  kolejną  nitkę  kanalizacyjną  czy  nie,  czy  wymieniamy  rury  w  tej
starej .  Zdaję sobie sprawę, że na wszystko nas  nie  stać ale  trzeba mieć jakiś plan,
którego będziemy się  trzymać.
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski-  będziemy  musieli  szukać  kasy
unijnej  bo nie ma innej  drogi 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  mam  pytanie
jestem  laikiem   jeśli  chodzi  o  wodę,  proszę  mi  powiedzieć  czy  to  co  Pan  robi  te
prace remontowe na skutek awari i  czy tego można było uniknąć.
Kierownik RGK – pan Józef Nowakowski-   awarii  nie unikniemy,  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  nie  chodzi  mi  o
to,  czy  nie  powinno  być  wcześniej   prac  remontowych,  czy  one  nie  powinny  być
wcześniej  robione 
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski-   z  rurami  to  jest  różnie,  to  jak   jest
położone  to  wiadomo  pokazałam  przykład  na  zdjęciach.  Na  rurę  jest  płyta
betonowa  specjalnie  wrzucona  w  dół  i  przysypana   ziemią,   wiadomo  że  ziemia
pracuje i  uciskana rura  pęka i  jest  awaria.  Prac remontowych i  porządkowych nie
było  wcześniej  robionych.  Na  wcześniejszych  sesjach   pokazywałem,  że
hydrofornie  nie  były  wymieniane  od  lat .  Pamiętam  jak  jeszcze  Pan  Klinuk  był
głównym  technologiem  pracował  w   Wodociągach,  może  lat  30  on  to  nadzorował
i  mówił,  że  trzeba  to  wymieniać  złożę,  żeby  to  pracowało.  Kiedyś  małe
przedsiębiorstwa podlegały  pod województwa i  do tego by trzeba  byłoby wrócić  i
to  byłoby lepiej  .
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  panie
Nowakowski  ja  pamiętam,  że   była  w  Gierzwałdzie  wymiana  złoża.  Raz  ktoś
wymienił  okazuje się,  że niedobrze,  potem drugi  raz  wymieniał .
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski-   nie  chciałbym  na  ten  temat
rozmawiać  bo  dowiedziałem  się  skąd  złoża  były  brane,  to  mi  się  włos  na  głowie
zjeżył.  nie  chcę tego powtarzać.  Hydroforni jest  to bardzo dużo, nie   powinny być
spawane  a   są  pospawane,  jest  do  wymiany.  Złoża  też  są  do  wymiany.     
Radni  innych uwag nie  zgłosil i .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  ogłaszam  10
minutową przerwę.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  w  czasie
przerwy sołtysi  zgłosil i ,  że  mają pytania do pana Nowakowskiego.  
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Sołtys  Grunwaldu-  pan  Kazimierz  Kwiatkowski-  słuchając  pana
Nowakowskiego  to  przejął  s ię  bardzo  hydroforniami,  dachami  i  wodociągami,  ale
jest  jeszcze  bardzo  duży  problem  ze  śmieciami  w  Grunwaldzie.  Na  poprzedniej
sesji  byłem  i  rozmawiałem,  obiecał  mi  że  wywiezie  z  placu  zabaw.  Dzwoniłem
dwa tygodnie  temu i  zostałem potraktowany  po macoszemu.  Rozumiem,  że  nie  da
się  od  razu,  że  dziś  zgłoszę  i  dziś  wywiozą  wiem,  że  jest  pracy  bardzo  dużo  i
trzeba  robić  jak  pasuje  ale  to  też  trzeba  zrobić.  Śmieci  gromada  leży  na  placu
zabaw,  pełen  śmietnik  to  wiadomo,  że  rzucać  będą  obok  i  to  nie  tylko  u  nas  ale  i
wszędzie.  Proszę o odpowiedź co będzie z tymi śmieciami,  kto będzie je wywoził .
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski -  za  to  nie  odpowiadam  Pan  zarzuca
mi,  że  ja  zajmuję  się  ściekami  wodociągami  proszę  pana  dla  mnie  to  jest
najważniejsze  ścieki  i  dostarczenie  ludziom  wody.  Od  śmieci  to  jest  inna  firma,
która  zajmuje  się  wywożeniem  śmieci  a  nie  Referat  Gospodarki  Komunalnej.
Z  drugiej  s trony  muszę  powiedzieć  panu  jedno,  że  są  boksy  w  każdej
miejscowości  i  nic  strasznego  by  się  nie  stało  jakby  każdy  do  tego  boksu  śmieci
wyrzuci ł  a  nie  ja  przyczepą  muszę  jechać  żeby  zabrać  i  przywieźć  na  bazę.  Na
bazie  mam  pojemnik  1m 3  i  tylko   na  śmieci,  zakładu  gdzie  mam  to  pomieścić.
Trzeba  się  nad  tym  zastanowić  a   jest  metoda  spychologii   do  RGK tak  nie  może
być.  Od tego  jest  Rudno a nie RGK 
Sołtys  Grunwaldu-  pan  Kazimierz  Kwiatkowski-  kto  ma  się  zająć  tymi
śmieciami?
Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski -  nie  wiem  kto  ma  się  zająć  tymi
śmieciami,  ja  nie  jestem  w  stanie  jechać  i  przywieź  tego.  Nie  mam  nawet  z  kim
tego  zrobić  ludzie  jadą  na  awarię  mam zabierać  pracowników  żeby  śmieci  jechać
zbierać.  Jest  to  problem  globalny  butelki  po  alkoholu  na  placu  zabaw,  powinny
być  kamery,  które  porządkują.  Trzeba  to  zrobić  najpierw,  to  nie  dzieci  robią  ten
bałagan,  ławki  są  połamane  to  robią  dorośli  młodzież.   Jeżeli  ktoś  planuje  plac
zabaw to powinien od podstaw.  Tak jak zbieranie piesków i  zabierania do referatu
już suczka się  oszczeniła i  mamy teraz 11 piesków i co z tym mam  zrobić,  nie  ma
na  to  pieniążków.  Nie  mam  żeby  zrobić  boksy.  Będę  chciał  zrobić   dla  tych
piesków  żeby   pracownik  mógł  ich  karmić,  nie  mogę  zmusić  pracownika  żeby
wszedł  do  boksu  i  karmił  psa  bo  ja  go  ugryzie  kto   będzie  odpowiadał
Nowakowski  czy  Wójt.  Trzeba  zrobić  miski  wykręcane  żeby  można  było  wsypać
karmę,  wodę wlać  i  nie  wchodzić do klatki  a le  na  to  potrzebuje czasu i  pieniędzy.
Zrobię wszystko tylko niech przyjdą na to  pieniądze.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  Pan
Nowakowski  bardzo  zawęża  zadania  dotyczące  działania  Referatu  Gospodarki
Komunalnej.  Nie  tylko  ścieki,  nie  tylko  woda  ale  również  utrzymanie  czystości  i
inne  sprawy  związane  z  gospodarowaniem  mieniem  komunalnym,  które  w  gminie
się  znajduje.  To,  że  do  tej  pory  nie  podjęto  żadnej  próby  do  przekazania  części
tego  mienia  w  gospodarowaniu  sołectwom,  to  przecież  nie  jest  nasza  wina,  tylko
wina  braku  reakcj i  z  waszej  strony.  Nie  podjęl iście  w  tej  sprawie  żadnej  próby.
Bo  gdyby  plac  zabaw  w   np.  Grunwaldzie.  w  Mielnie  w  Stębarku   został
przekazany  sołectwu  jako  mienie,  którym  to  sołectwo  ma  się  zajmować  to
podejrzewam,  że  mieszkańcy  sami  zorganizowaliby  sobie  zbiórki  odpadów  i
utyl izacji  tych odpadów. 
Jest  to  mienie  gminne  więc,  gmina  jest  zobowiązania  do  uprzątnięcia  śmieci
znajdujących  się  na  tym terenie  i  niestety  nie  uciekniemy od  tego.  Są  tereny  tzw.
publiczne,  którymi  zarządza  gmina  i  na  którym  gromadzone  czy  wytwarzane  są
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śmieci.  Rudno  zabiera  nam  tylko  śmieci  z  pojemników,  które  ustali l iśmy
natomiast  z  innych  terenów  tych  śmieci  nam  nie  będzie  sprzątało.  Trzeba
porozmawiać  jak  rozwiązać  utrzymanie  czystości  chodników,  dróg  gminnych  na
terenie  całej  gminy,  żebyśmy  miel i  ten  problem  raz  na  zawsze  rozwiązany  i  nie
będzie wzajemnych pretensji .
Kierownik RGK – pan Józef Nowakowski -  tak panie radny zgadzam się  z tym co
pan  powiedział  nie  jest  to  uporządkowane  i  nie  można  metodą  spychologii
leżącego kopać.  Jestem do wykonywania  zadań i  będę  wykonywał  je  bo  jestem do
tego  powołany  ale  jeżeli  nie  mam  gdzie  tego  składować  i  nie  mam  podpisanej
umowy  z  Rudnem,  żeby  to  odebrano  to  zaczyna  się  problem.  Na  bazie  mam
nagromadzonych śmieci  zapraszam do zobaczenia i  nie  ma co z tym zrobić,  pytam
kto to zutyl izuje.  Jest  ogromny problem, trzeba siąść do stołu i  rozmawiać.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  tak  panie
kierowniku  jest  problem  i  trzeba  temat  podjąć  na  komisji  łącznie  z  Wójtem  i  z
panem Nowakowskim i znaleźć sposób 
Sołtys  Gierzwałdu  –  pan   Wiesław  Dembkowski–  myślę,  że  wszyscy  sołtysi
powinni  się  zebrać,  bo  to  nie  tylko  pan  Nowakowski  będzie  wywoził .  Jest
problem  na  Gierzwałdzie  mamy  5  pojemników  to  jest  60kg  tygodniowo  śmieci.
Ten  problem  był  za  poprzedniego  wójta  Kacprzyka  zdjęcia  były  robione  nawet  w
krzakach  leżały  papiery,  nie  może  tak  być,  że  zwalane  jest  na  jednego  tylko
wspólnie  albo  Rudno  będzie  zabierało  albo  coś  innego  wymyślić.  Problem  jest
poważny.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  też  jestem
mieszkanką  Gierzwałdu  i  soł tys  dwa  tygodnie  temu  zorganizował  nam  prace
porządkowe.  Zebrało  się  15  osób,  które  wycinało  trawę  z  chodników  w  czynie
społecznym. 
Sołtys  Grunwaldu-  pan  Kazimierz  Kwiatkowski-  jedno  zgłoszenie  jeszcze,
prawdopodobnie  było  robione  na  świetl icy  ,  leciała  woda   ponownie  i  zalała
podłogę.  Byłem  dwa  dni  temu,  jest  zalany  sufit  i  leci  na  głowę  w  środku  w
świetl icy gdzie komputery,  coś trzeba zrobić.  
Radni  innych uwag nie  zgłosil i .  

Ad  pkt  7.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Huszar  –
kolejny  punkt  naszych  obrad  jet  ocena  pozyskiwania  środków  ze  źródeł
zewnętrznych  oraz  real izacja  zadań  inwestycyjnych  zaplanowanych  na  2019  rok.
Ten  temat  przedstawiony  był  na  posiedzeniach  komisji  czy  państwo  radni  macie

jeszcze jakieś uwagi  co do tego punktu  

Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  pani  przewodnicząca  Szanowni  państwo  chciałbym
tylko  uzyskać  odpowiedź  na   pytanie  w  jakiej  wysokości  do  dnia  dzisiejszego
pozyskano  ze  źródeł  zewnętrznych  środki  do  budżetu  gminy,  nie  chodzi  mi  o
subwencje,   dotacje  czy  inny  janosikowe  tylko  środki  wynikające  z  różnych
projektów jakie  gmina  złożyła  bądź  też  uzyskała,  bogatego sponsora bądź  w jakiś
inny sposób 
Sekretarz  Gminy  -pan  Jan  Sokołowski-  w  2019r.  około   4  mln  zł .  To  jest
wartość projektów podpisanych w tym roku. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski-  trzeba  zdawać  sobie  sprawę  z  tego,  że
to są środki  na papierze a nie  f izycznie
Radny – pan Ryszard Bala-   pytam właśnie o „żywą” gotówkę.
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Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski-  te  pieniądze  będą  ale  trzeba  zrozumieć
zasady,  jest  pan Radnym ile la t? 
Radny – pan Ryszard Bala-   pytanie  było o to,  i le  środków wpłynęło do budżetu 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  te  też  wpłyną  w  przyszłych  latach  jak
będziemy realizować te  projekty 
Radny – pan Ryszard Bala-   to  w przyszłym roku będziemy oceniać przyszły rok
a w tym roku oceniamy obecny.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  a  jakiego  sponsora  pan  pozyskał  dla
gminy przez tyle  lat  i le jest  radnym? 
Radny – pan Ryszard Bala-   ale  to nie  jest  odpowiedź na moje pytanie.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  to jest  kopanie leżącego. 
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska-  mam  pytanie  w  tym  temacie,  punkt  jest  złożony.
Ocenie  podlega  pozyskiwanie  środków  ze  źródeł  zewnętrznych  oraz  real izacja
zadań  inwestycyjnych  zaplanowanych  na  2019  rok.  To  są  te  zadania  zaplanowane
w  roku  poprzednim  i  ja  nie  potrafię  określić,  które  z  zadań  planowanych
wcześniej  na  jakim  poziomie  są  zreal izowane.  Gdzie  znajdę  odpowiedź  na  to
pytanie,  interesuje  mnie  druga  cześć  punktu  real izacja  zadań  inwestycyjnych  w
2019r.  
Sekretarz  Gminy  -pan  Jan  Sokołowski-  Pokrótce  przedstawię  te  projekty,  które
zostały  podpisane  w  tym  roku  i  one  są  realizowane,  czy  rozpoczęte.  Program
oczyszczanie  kraju   z  azbestu,  umowa  podpisana  zrealizowano  17  480  zł ,
przebudowa  drogi  gminnej  w  miejscowości  Gierzwałd  893  552  zł  i  umowa
podpisana  w  marcu.  Projekt  jeżeli  chodzi  o  tą  żywą  gotówkę  to  najpierw  trzeba
wydać a  dopiero  potem jest  zwrot.  Dzieje  się  to  w dwóch lub  trzech transzach,  są
określone  części  wykonania  robót  składa  się  część  rozliczeniową  i  wnioskuję  się
o  pieniądze  i  o  refundację  już  poniesionych  kosztów.  To  samo  dzieje  się  w
realizacji  projektu  RPO Projekt  wdrożenia  cyfrowego  systemu  obsługi
kanalizacyjnej  i  wodociągowej  w  gminie  Grunwald.  Umowa  niedawno  podpisana
30  września  na  kwotę  ponad  2  mln  zł  i  jest  ta  sama  zasada  najpierw  się  wydaje
jakąś  część,  rozlicza  się  i  wpływają  pieniądze.  Ta  sama  zasada  RPO  projekt
nowoczesne  usługi  cyfrowe  dla  mieszkańców  gminy  Grunwald  1  770  000  i  też
umowa  podpisana  30  września,  akademia  kompetencje  cyfrowej  dla  mieszkańców
gminy  Grunwald  wartość  dofinansowania  i  projektu  jest  84  000  zł  ten  projekt
został  rozpoczęty.  Realizacja  planowanie  z  mieszkańcami  jest  to  projekt
prowadzony  przez  Fundację  w  całości  mamy  dofinansowanie
18  100  zł .   Real izowany  projekt  aktywna  tablica  dotyczy  szkół  jest  w  trakcie
realizacji  właściwe  zakupy  zostały  dokonane  nasz  wkład  jest  14  000zł   wartość
projektu 56 000 zł .   Projekt rządowego programu 0,4%  rezerwy i  to  działa  tak,  że
dostajemy  pieniądze  i  możemy  dokonywać  zakupu  i  to  się  dzieje  i  jest  już  na
ukończeniu.
Radna – pani  Ewa Bawolska-   jakiś  czas  temu mówiono o podpisanej  umowie  na
realizację  i  modernizację   remontu  Gminnego Ośrodka Kultury  i  jeszcze  wówczas
był  pełniącym obowiązki  pan  dyrektor  Krępeć,   jak  w tej  chwili  wygląda  sytuacja
z realizacją tego  projektu.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  jest  real izowany  tak  jak  był,  w  tej
chwil i  nowy dyrektor  zapoznaje  się  z  nim poprosil iśmy też  o  pomoc inne  osoby z
zakresu  budowy,  ale  to  jest  realizacja  przewidziana  na  2020  r.  bo  któregoś
grudnia  musimy tylko  rozpocząć  procedurę,  dokładnie  datę  musiałbym sprawdzić,
ale cały czas pracujemy nad  projektem
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Radny –  pan Ryszard  Bala-   pytanie  dotyczące  realizacj i  zadań   inwestycyjnych
ile projektów dotyczących modernizacji   dróg na terenie gminy Grunwald 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  zostały  złożone  wnioski  o
dofinansowanie  bądź  zostały  zlecone  wykonanie  projektów  na  modernizację  tych
dróg. Rozumiem, że chodzi o ten rządowy projekt  dróg lokalnych
Radny – pan Ryszard Bala-   a  jest  jeszcze jakiś inny o którym ja nie  wiem?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-   to  było  prowadzone  przez  urząd
Marszałkowski  na  drodze w Gierzwałdzie,  o  której  mówił  pan sekretarz natomiast
do tego rządowego programu to składaliśmy na dwie drogi Frygnowo i  Dylewo. W
pierwszym  podejściu  za  pierwszym  naborem   wniosek  na  Frygnowo  przeszedł,z
tym  że  nie  podpisaliśmy  umowy  bo  było  zbyt  małe  dofinansowanie  tylko  50%
wartości.  Natomiast  na Dylewo wniosek został  odrzucony ,   było  też  uzupełnienie
składane  w  czerwcu.  Składanie  po  terminie,  nie  może  być  daty  wcześniejszej  lub
w  ogóle  jakie  było  uzasadnienie  a  tam  była   data  z  5  maja  i  nie  mogło  to  być.
Złożyliśmy ponownie  do nowego naboru do  Dylewo i  szanse są bardzo duże  a  i le
będzie  to   procent  dofinansowania  to  trudno  mi  powiedzieć  może  być  całość  a
może  być  50%  tak  jak  we  Frygnowie.  Nie  zlecamy  żadnych  z  wiadomych
przyczyn budżet  jest  pusty a  są kolejne zobowiązania.
Radni  innych uwag nie  zgłosil i .  

Ad  pkt  8.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  zapoznanie  się  z  wnioskami  złożonymi  do  budżetu  Gminy  na  2020
rok,  w  tym  inwestycji  dotyczących  oświaty,  kultury,  sportu  i  turystyki.
Informacje  na  ten  temat  zostały  nam  przedstawione  na  komisji ,  czy  są  jakieś
pytania co do tego punktu.  
Radny – pan Ryszard Bala-  czy ten temat będzie omawiany przy budżecie?
Przewodnicząca Rady Gminy - pani Cecylia Lecewicz-Husar – tak
Radni   uwag nie zgłosi l i .  

Ad  pkt  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  dotyczy  anal izy  wydatków  związanych  z  promocją  Gminy  w  2019
roku. 
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  -  Przyjrzałam  się  dokładnie  przedstawionemu
wykazowi  wydatków i   budzą  one  bardzo  często  mają  wątpl iwość,  czy  należą  one
do  kategorii  promocja.  Dlatego  chciałabym  zapytać,  kto  odpowiada  w   naszej
gminie  za  promocję  gminy  i  kto  ustala,  które  z  tych  wydatków  są  w  zakresie
promocji ,  i  czy  w  ogóle  posiadamy  jakieś  zestaw  pt.  program  promocji  gminy
Grunwald.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  powiem  tylko  tyle,  że  żadnego
programu  promocji  nie  mamy.  W  miarę  potrzeb  korzystamy  z  różnych  firm
chociażby  portale  informacyjne,  które  są  najtańsze.  Nawet  dzisiaj  patrzyłem  jak
to  wygląda  do  ilu  odbiorców  informacje  docierają  np.  w  Ostróda   dla  Was  ze
spotkania  z  Kołami   Gospodyń  Wiejskich  oglądało  nas  3  590  odbiorców.  np.
dożynki  gminne  trafi ły  do  13  000  odbiorców  naszego  powiatu.   Wielu  innych
wydarzeń  myślę,że  to  jest  dobra  droga  i  gmina  w  jakiś  sposób  na  tyle  na  i le  nas
stać  jest   promowania   i  pokazujemy się  na  zewnątrz  na  naszym terenie  ale  też  w
innych gminach i  powiatach.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  W  tym
zestawieniu  wydatków  nie  widzę  zapisu  dotyczącego  finansowania  właśnie
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dożynek  gminnych  i  według  mnie  wpisuje  się  w  działalność  promocyjną  gminy.
Mam pytanie  z  jakich  rozdziałów te  dożynki  gminne  były  dofinansowane  i  drugie
pytanie  ostatnia  pozycja  48  w  tym  zestawieniu:  odzież  reklamującą  gminę
Grunwald  dla  MK  Enduro  Grunwald.   W uchwale  nie  znajduje  takiej  pozycj i ,  dla
której  Enduro  Grunwald  byłoby  dofinansowywane  przez  naszą  gminę,  chciałbym
poznać szczegóły tego skąd ta dotacja  się wzięła  dla tego klubu.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-   jeżel i  chodzi  o  dożynki  gminne
większość informacji  znajduje  się  na BIP i  tam można je  znaleźć.   Jeżeli  chodzi  o
Enduro   teraz  nie  odpowiem ale  z  tego  co  pamiętam to  w  budżecie  było  ujęte   na
2019  r.  dotacja  dla  Enduro  kojarzę,  że  było  ono  za  Pacółtowo.   Zamiana  była,  że
Pacółtowo  nie  składało,  a  zostało  wtedy  to  wprowadzone.   musiałbym  to  jeszcze
sprawdzić 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  nie  pytam  i  jaka  kwota  tylko  z  jakiego  rozdział  ta
kwota została  wyłoniona na dożynki.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski-  cześć  była   z  promocji  teraz  dokładnie
nie  jestem  w  stanie  powiedzieć  to  jest  do  sprawdzenia.   Przy  dożynkach  też  byli
sponsorzy na  scenę   miel iśmy sponsora.  I  jeszcze  10 000 zł  na siłownie  przekazał
sponsor.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska-  chciałabym  zgłosić  swoją  wątpl iwość  czy  można
przyjmować pieniądze.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  ale  t łumaczę,  że  nie  przyjmowaliśmy
pieniędzy tylko dostal iśmy coś w naturze,  ktoś postawił  nam scenę z  telebimem i
nie  wziął  za to  pieniędzy. Rozumie pani  to jest  bardzo proste  np.  miała pani  gest  i
na dożynki sponsorowała pani  scenę dla  gminy.
Radna – pani Ewa Bawolska-  wszelkie darowizny podlegają  księgowaniu 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  ale  jak  pani  chciałaby  to   szacować.
Radny- pan Adam Królikowski  -  na targi rolnicze ten wyjazd nie odbył  się
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  bo było za mało chętnych było tylko 12
osób a było 20 potrzebnych,  żeby było dofinansowanie do autokaru.

Ad  pkt  10.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punktem porządku obrad jest  podjęcie  uchwał przez Radę Gminy.
Pierwszy  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Gminy Grunwald na lata  2019-2023.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy–  pan  Arkadiusz  Piasecki-  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald na lata  2019 – 2032.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-   13  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Stanka  Iwona;
Szewczak Piotr;  Zwalińska Krystyna.
-   przeciwnych nie  było,
-  wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  chwałę  Nr  XVI/122/2019  w  sprawie
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na la ta 2019 – 2032.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).
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Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019r.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy–  pan  Arkadiusz  Piasecki-  przedstawił
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019r.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-    9  głosami za:  Bala  Ryszard;   Gutowska Halina;   Królikowski  Adam; Lecewicz-
Husar  Cecylia;  Matuszewski  Sławomir;  Nowicki  Dariusz;  Stanka  Iwona;
Szewczak Piotr;  Zwalińska Krystyna.
-    1 głos przeciwny: Ewa Bawolska,
-  3  głosy  wstrzymujących:  Małgorzata  Kamińska,   Zbigniew  Napłoszek,
Arkadiusz  Piasecki   przyjęła  uchwałę  Nr  XVI/123/2019  w sprawie  zmian  budżetu
Gminy Grunwald na 2019r.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po
umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat  dotyczy to  blaszaków pod garaże.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy–  pan  Arkadiusz  Piasecki -  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie   wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów
dzierżawy po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat
Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-  13  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Stanka  Iwona;
Szewczak Piotr;  Zwalińska Krystyna.
-  przeciwnych nie  było,
-  wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  chwałę  Nr  XVI/123/2019  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po  umowach  zawartych
na czas oznaczony do 3 lat .  (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  – kolejny  projekt
uchwały w sprawie określenia  wysokości stawek  podatku od nieruchomości .  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  wielkich  zmian  nie  ma  w  podatkach.
Podatki,  które dotyczą naszych mieszkańców to są  zmiany kosmetyczne czasem 1,
2 gr.  nikt tego nie odczuje.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy–  pan  Arkadiusz  Piasecki-  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie   określenia  wysokości  stawek   podatku  od
nieruchomości  .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-   13  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Stanka  Iwona;
Szewczak Piotr;  Zwalińska Krystyna.
-   przeciwnych nie  było,
-  wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  chwałę  Nr  XVI/124/2019  w  sprawie
określenia  wysokości  stawek   podatku  od  nieruchomości.  (Uchwała  w  załączeniu
– zał.  nr 7).
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Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały w sprawie podatku od środków transportowych.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski-  chciałem powiedzieć,  że  w tej  uchwale
zmiana  będzie  stawki,  idą  w  górę  jeżel i  rada  zagłosuje  to  będą  takie
obowiązywały jak  2018 roku, czyli  one były wyższe troche 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy–  pan  Arkadiusz  Piasecki-  przedstawił
projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-   13  głosami  za:Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Stanka  Iwona;
Szewczak Piotr;  Zwalińska Krystyna.  
-   przeciwnych nie  było,
-  wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  chwałę  Nr  XVI/125/2019  w  sprawie
podatku od środków transportowych.  (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  – kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  korzystania  z  gminnych  obiektów  i  urządzeń
użyteczności  publicznej  na terenie Gminy Grunwald.
Sekretarz  Gminy  -pan  Jan  Sokołowski-  treść  uchwały  jest  ta  sama  co  na
komisj i ,  wykreśl i łem  punkt  o  organizowaniu  imprez  przez  młodzież  co  jest
zresztą  logiczne.  Pozostałe  zostały  uporządkowane,  wysokość  opłat  z  różnych
obiektów określa Wójt zarządzeniem gminy. 
Radny –  pan Ryszard Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo ,  proponuję
żeby  nie  było  wątpliwości  na  końcu  § 1 ust .  2  pkt.  1  dopisać:  „oraz  organy
statutowe  sołectw”.   W  dwóch  miejscowościach  są  szkoły  a  nie  ma  świetl ic,  w
związku  z  tym,  żeby  umożliwić  tym  sołectwom   bezpłatne  imprezy  na  terenie
szkół,  proponuje żeby o ten zapis poszerzyć .
Radna – pani Ewa Bawolska-  taka uwaga przy zasadach i  w trybie korzystania  z
gminnych  obiektów  i  urządzeń   użyteczności  publicznych  jest  w  załączniku  do

uchwały.  W §  2 zdanie ma takie  brzmienie  „Dyrektorze  szkół  mogą wynajmować
pomieszczenia  szkolne  podmiotom  i  osobom  fizycznym.. .”  proponowałabym  aby
napisać  przy  tym  osobom  prawnym  i  f izycznym,  podmiotom   nie  wiadomo  do
końca o co chodzi  zapewne miał  Pan na myśli  osoby prawne.
Sekretarz Gminy -pan Jan Sokołowski-  tak
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska-  to  myślę  że  to  należałoby  poprawić  natomiast
odnośnie  tego co  pan  Radny Bala  proponował  uważam,  że  w uchwale   ust .  2   pkt.
3   w pełni  odpowiada  na  to  co  pan  powiedział .  Zwalnia  się  z  ponoszenia  opłat  za
korzystanie  z  pomieszczeń  zebrań  i  spotkań  z  lokalną  społecznością  jednostki
pomocnicze,  sołectwa  należą  do   lokalnej  społeczności  więc  miałaby  to  już
zagwarantowane. Wydaje mi się,  że  to jest  zbyteczne ten dopisek w tym pkt.  1 
Przewodnicząca  Rady Gminy –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  wobec tego  czy
dopisujemy do punktu drugiego to co pan Ryszard Bala zaproponował.  Kto jest  za
tym żeby dopisać?
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  2  głosami  za  (radny  Ryszrd  Bala,  radny
Nowicki) ,  7  głosów  przeciwnych  ,  4  głosy  wstrzymujących  się  (  radna   Iwona
Stanka,  radny  Arkadiusz  Królikowski,  radny  Sławomir  Matuszewski,  radny
Zbigniew  Napłoszek)  nie  wprowadziła  zmiany  w  projekcie  uchwały  w  sprawie
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zasad  i  trybu  korzystania  z  gminnych  obiektów  i  urządzeń  użyteczności
publicznej na terenie  Gminy Grunwald.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy–  pan  Arkadiusz  Piasecki-  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie   zasad  i  trybu  korzystania  z  gminnych  obiektów  i
urządzeń użyteczności  publicznej  na terenie Gminy Grunwald.  
Rada Gminy w głosowaniu jawnym : 
-  12  głosami  za:Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski  Sławomir;  Napłoszek
Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Stanka  Iwona;  Szewczak  Piotr;
Zwalińska Krystyna.
-  przeciwnych nie  było,  
-  1  głos  wstrzymujący  się:  Arkadiusz  Królikowski  przyjęła  chwałę  Nr
XVI/126/2019  w  sprawie   zasad  i  trybu  korzystania  z  gminnych  obiektów  i
urządzeń  użyteczności  publicznej  na  terenie  Gminy  Grunwald.  (Uchwała  w
załączeniu – zał.  nr 8).

Ad.  pkt  11.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-
kolejnym punktem porządku obrad jest  wolne wnioski i  informacje
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  P an
Nowakowski  mówił  na  temat   schroniska  dla  psów,  czy  jakieś  przechowalnie  dla
psów  bo  to  nie  jest  schronisko.   Składam  wniosek  panie  wójcie  o  przygotowanie
uchwały  w  sprawie  opłat  od  posiadania  psów.  W  tej  uchwale  można  zawrzeć
zasady chipowania czy oznaczania.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska-Chciałabym  złożyć  wniosek  do  Rady  Gminy  o
zbadanie  prawidłowości  real izacji  obowiązków  wynikających  z  ustawy  o
organizowaniu  i  prowadzeniu  działalności  kulturalnej  ciążących  na  gminie
Grunwald  jako  organizatorzy  instytucji  kultury  t j .  Gminnego  Ośrodka  Kultury.  W
dniu  15  września  wystąpi łem  z  wnioskiem  o  udostępnienie  informacji  publicznej
w zakresie  dokumentów dotyczących  powołania  nowego dyrektor  GOK.  Z  analizy
przedstawionych   dokumentów  w  moim  odczuciu  doszło  do  kilku  uchybień  w
zakresie  realizacji  ww  ustawy.  W  punktach   wymieniłam   moje  uwagi,  dotyczą
aktualizacj i  rejestru  kultury.  Z  zakresu  umowy  podpisanej  przed  powołaniem.
Składam to na ręce pani przewodniczącej i  proszę o zbadanie .
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  W
sesjach  i  w  posiedzeniach  komisj i  bierze  udział  młody  człowiek,  który  myślę,  że
ma zadatki  na  dobrze  rokującego  obywatela  naszej  gminy.  Pozwólcie  państwo,  że
z  prywatnych  zbiorów  przekażę  mu  medal  z  podobizną  księcia  Czartoryskiego  i
sentencją,  która  być  może  jemu  i  jego  kolegom  da  do  myślenia  i  będzie
drogowskazem:  „Honor  żołnierza  i  obywatela  nierozerwalnie  łączy  się  z  obroną
ojczyzny”.  To jest  hasło ponadczasowe.
Uczeń-  Dawid  Olszewski-  Szanowni  państwo  nie  spodziewałem,  jestem  mile
zaskoczony,  emocje  we  mnie  buzują.  Panie  Ryszardzie  bardzo  dziękuję  i  chcę
powiedzieć,  że  moja  przygoda  z  państwem  będzie  trwała  dłużej.   Zdradzę  rąbek
tajemnicy,  z  panem  sekretarzem  i  z  panem  wójtem  mam  uzgodnione,  że  w
styczniu  chcemy  wprowadzić  w  życie  Młodzieżową  Radę  Gminy  Grunwald.
Istnieje  w  gminie   Olsztynku,  Ostródzie  są  takie  inicjatywy  młodzieży  gdzie
wychodzi  im  to  świetnie.  Dziękuję  jeszcze  raz  panu  Ryszardowi  Bali
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i  wszystkim radnym.  Panu   wójcie  oraz  pani  przewodniczącej,  wam państwu tutaj
zgromadzonym dziękuję bardzo.

Ad.  pkt  12.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-
kolejnym punktem porządku obrad są interpelacje  i  zapytania.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska-  informacja,  która  do  mnie   dotarła,  że  pani
Jadanowska została  kierownikiem Urzędu Stanu Cywilnego,  chciałam zapytać  kto
wobec  tego  będzie  odpowiedzialny  za  realizację  programu  odnośnie  tym  co  ona
się  zajmowała,  czyli  ochrona nad zwierzętami.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski-  osoba,  która  zastąpi  panią  Jadanowska
na tym stanowisku to jeszcze nie jest  postanowienie.  Zapadnie decyzja,  pani 
Jadanowska prawdopodobnie od 1 grudnia obejmie to stanowisko.
Sekretarz  Gminy  -pan  Jan  Sokołowski  –  w   związku  z  zaistniałą  sytuacją
kadrową.   Chciałbym  wnioskować  o  to   abyście  państwo  radni  mogli  s ię  spotkać
jak  najszybciej  z  panią  Tomaszewską  w   sprawie  powołania  skarbnika  gminy  jest
to  potrzebne  nam  do  prawidłowej  realizacj i  zadań  w  pracy  i  przebiegu  wielu
różnych  zadań  inwestycyjnych  a  zwłaszcza  finansowych.  Proszę  żebyście
przygotowali  pytania  dla  kandydatki  na  stanowisko  Skarbnika.  Wynika  ze  statutu
przytoczę  że  sesja  odbywa  się  na  jednym  posiedzeniu  i  na  wniosek
przewodniczącego  obrad  bądź  radnego  rada  może  zdecydować  o  przerwaniu  sesji
i  kontynuowaniu  w  innym  wyznaczonym  terminie  na  kolejnym  posiedzeniu  tej
samej sesji .  W związku z tym jest  to potrzeba i   proszę  o podjęcie  decyzj i
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-    Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.
Propozycja  pana  sekretarza  idzie  w  dobrym  kierunku,  żebyśmy  nie  kończyli  te j
sesji  tylko  ogłosil i  przerwę.  Czy  jest  szansa  na  to  żeby  jutro  się  spotkać,  czy  też
innym terminie.
Przewodnicząca Rady Gminy – pani  Cecylia Lecewicz-Husar – proponuję,  żeby
to zrobić środa lub czwartek jeszcze w październiku.
Sekretarz  Gminy -pan Jan Sokołowski-  rozumiem,  jeszcze  że  porządek sesj i  nie
został  wyczerpany
Radny  –  Sławomir  Matuszewski-  sama  sesja,  komisja  jest  nie  potrzebna.  To
tylko głosowanie nad jedną uchwałą.  
Radna  –pani  Ewa  Bawolska  –   skoro  zdjęliśmy  z  porządku  obrad  uchwalę  o
powołaniu  Skarbnika  poprzez  głosowanie  to  powinniśmy  zamknąć  dzisiejsze
obrady sesji  i  ustal ić termin nowej sesj i  nadzwyczajnej  .
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –   w  takim  razie
zgodnie  ustal i l iśmy,  że  XVII  sesja  nadzwyczajna  w  dniu  31  października  2019
roku w Gminnym Ośrodku Kultury w Gierzwałdzie  o godzinie  9 0 0 .

Ad.  pkt  13.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-   w
związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  zamykam  posiedzenie  XVI  sesji  Rady
Gminy Grunwald.
 
 

Protokołowała Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Cecylia  Lecewicz-Husar
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